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Să recoltăm la timp furajele!
Sporirea numerică a efectivului de anl- 

♦naile, ridicarea productivității acestora nu 
BÎnt .posibile fără întărirea bazei furajere. 
Țintodu-se seama de acest lucru, în pri
măvară, în numeroase regiuni ale țării, 
s-au făcut pași înainte în ceea ce pri
vește asigurarea animalelor cu hrană în 
cantități îndestulătoare. Astfel, s-a reali
zat în multe raidane și chiar regiuni ale 
țării planul de fnsămînțare a plantelor 
furajere și în deosebi a porumbului de si- 
lloz. Pe suprafețe întinse s-au executat 
lucrări de îmbunătățire a pășunilor și fl- 
nețelor naturale, iar prin desțelenirea iz
lazurilor slab' productive și prin însămîn- 
țarea acestora cu diferite plante de nuj 
treț s-a trecut la organizarea conveerului 
verde.

In prezent datorită condițiilor prielnice 
«de vegetație, plantele cultivate pentru fîn, 
precum și fî.nețele naturale promit o re
coltă bogată de furaje. Veștile sosite în 
ultimele zile la redacția ziarului nostru 
ne informează că în gospodăria agricolă 
'de stat Zimnicele, regiunea București, s-a 
terminat recoltatul lucernei; iar în gos
podăria de stat Uri ease a, regiunea Ga
lați, recoltatul finului se apropie de sfîr- 
șit. Colectiviștii din comuna Acățari, Re
giunea Autonomă Maghiară, ca și țăranii 
muncitori din raioanele Trușești și Do- 
rohoi au trecut de cîteva zile, [a recoltatul 
furajelor.

In momentul de față eforturile trebuie 
îndreptate în direcția recoltării fânului la 
timp și în bune ccndițiuni, în vederea re
alizării unei cantități sporite de fîn de 
calitate superioară. Este știut că calitatea 
finului scade ,pe măsură ce întârzie recol
tatul : plantele devin .mai lemnoase, con
ținutul în materie hrănitoare se micșo
rează. Prin recoltarea la timp, în afară 
de faptul că se obține un fîn de calitate, 
se favorizează și o bună dezvoltare a 
coasei următoare și a otavei. Anul acesta 
datorită condițiilor optime de umiditate, 
recoltând în momentul optim, sau chiar 
mai devreme, se va putea obține la lu
cerna Și chiar la fînețele naturale o coasă 
în plus.

Colaboratorii Institutului de Cercetări 
Zootehnice au stabilit că un kilogram de 

•fin obținut de la lucerna recoltată la îm- 
bobocire conține 0,670 unități nutritive și 
109 grame albumină digestibilă. Dacă lu
cerna este recoltată atunci cînd înfloreș
te, un kilogram de fîn conține 0,430 uni
tăți nutritive și 74 grame albumină diges
tibilă. Ce s-ar fi întâmplat dacă în gos
podăria de stat Zimnicele, bunăoară, s-ar 
fi întârziat recoltatul lucernei de pe cele 
130 hectare, socotind producția de fîn la 
hectar la coasa întâia de 2000 kg.? Re
zultatul ar fi fost pierderea unor însem- 
riate cantități de materie hrănitoare. Albu
mins digestibilă care s-ar fi pierdut prin 
întârzierea recoltării lucernei acoperă 
nevoile în hrană a 136 vaci de lapte, în 
greutate de 400 kg., ou o producție zilnică 
de 10 litri pe timp de 100 de zile. Cal
culele acestea făcute în cazul unei sin
gure gospodării agricole de stat dacă s-ar 
extinde asupra întregii suprafețe cultivate 
cu lucernă sau trifoi ar fi și mai convin
gătoare.

In unele comune și chiar raioane lu
cerna și trifoiul așteaptă să fie recoltate. 
Unele comitete ' executive ale sfaturilor 
populare comunale, unii conducători ai 
unităților agricole socialiste așteaptă să 
le vie „circulare". Faptul că lucerna și 
trifoiul încep să treacă de stadiul optim 
de recoltare — și pe lîngă care trec zil

nic fără îngrijorare — nu-i îndeamnă să 
ia măsuri imediate. „Mal avem timp" — 
spun unii președinți ai comitetelor exe
cutive comunale. Acești președinți ai co
mitetelor executive comunale precum și 
unii tehnicieni, ingineri agronomi sau 
zootehniști nu-și fac o preocupare în 
aceea de a lămuri țăranii muncitori în 
mijlocul cărora mai dăinuiește părerea 
că finul nu trebuie cosit decît după ce 
„s-a copt", că altfel „se opărește". Alți 
crescători de animale își închipuie că 
fînul recoltat târziu se face „bun c.a gră
unțele".

O atare poziție a unor comitete execu
tive comunale, a unor tehnicieni și Itiigi- 
nerj agricoli trebuie combătută cu tărie; 
ea pricinuiește pagube țăranilor munci
tori, unităților agricole socialiste, aduce 
prejudicii economiei naționale. La aceasta 
se mai adaugă pasivitatea unor comitete 
executive raionale și regionale care ocu- 
pîndu-se de conducerea muncilor de între
ținere a culturilor și de pregătire pentru 
recoltare, au scăpat din mînă problema 
urmăririi recoltării furajelor.

Ținând seama că nu ;peste mult timp 
vor începe lucrările de recoltare a păioa- 
selor este necesar ca ritmul cositului lu
cerne i și trifoiului să fie grăibit. Această 
problemă trebuie să preocupe toate comi
tetele executive comunale, raionale și re
gionale, îndeosebi acolo unde lucrările sînt 
extrem de întârziate. I.n acest» scop este 
necesară desfășurarea unei intense munci 
de lămurire politică și tehnică în vederea 
mobilizării tuturor țăranilor muncitori, 
cultivatori de plante furajere. Totodată 
comitetele executive ale sfaturilor popu
lare comunale au sarcina și datoria de a 
fi exemplu prin recoltarea la timp a 
furajelor de pe loturile zootehnice, de a 
căror bună gospodărire răspund.

Pentru a obține un fîn bun, care să-și 
păstreze toate substanțele nutritive, vita
minele, culoarea verde și un miros plăcut, 
trebuie &ă se dea o mare atenție uscării. 
Dacă ploile ce cad în unele regiuni îm
piedică uscarea în bune condilțiuni a lu
cernei și trifoiului, atunci aceste plante 
trebuie însilozate. Deoarece aceste plante 
se însilozează greu, se vor trata cu anu
mite substanțe chimice sau se vor mura 
în amestec cu melasă sau tăiței de sfeclă.

Odată cu Intensificarea și terminarea 
grabnică a recoltării plantelor cultivate 
pentru fîn este nevoie să se acorde aten
ție începerii cositului fânețelor naturale, 
îndeosebi în regiunile Stalin, Regiunea 
Autonomă Maghiară, Cluj, Hunedoara și 
altele — deținătoare de cele mai mari 
suprafețe de finețe naturale — trebuie să 
existe preocuparea ca în acest an cositul 
fînețelor să nu se tărăgăneze cum s-a în
tâmplat în anii trecuți. Timpul scurt care 
a mai rămas trebuie să fie folosit la 
maximum pentru terminarea reparării co
sitorilor și greblelor mecanice, pentru în
ceperea recoltării finului atunci cînd ier
burile cele mai numeroase dau în spic.

Luînid toate măsurile pentru termina
rea grabnică a reeditării 'lucernei și a 
trifoiului, pentru pregătirea și începerea 
neîntârziată a cositului fînețelor naturale, 
comitetele executive ale sfaturilor popu
lare, tehnicienii și inginerii agricoli vor 
asigura animalelor furaje suficiente și de 
bună calitate, contribuind în acest fel la 
dezvoltarea sectorului creșterii animale
lor, la îndestularea cerințelor poporului 
muncitor cu produse alimentare și a in
dustriei prelucrătoare cu materii prime.

Primirea de către președintele Consiliului de Miniștri al R.P.R., 
Gh. Gheorghiu-Dej, a ministrului Republicii Italiene, Francesco Lo Faro

Marți 14 iunie, președintele Consiliului de 
Miniștri al Republicii Populare Romîne, Gh. 
Gheorghiu-Dej, a primit în audiență pe mi

nistrul Republicii Italiene, Francesco Lo 
Faro.

La audiență a fost de față ministrul Afa
cerilor Externe al R.P.R., Simion Bughici.
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Nici o pierdută 
in muncile de îngrijire a culturilor!

Pentru asigurarea păcii 
și securității în Europa
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c _______  . _ _________________ . . ... . j sim-
8„ (ămînt încearcă oricine vizitează Reșița 

de azi și cunoaște istoria Reșiței de ieri.
In oraș e o librărie ca oricare alta. Un 

lucru' obișnuit azi în patria noastră. Și 
oamenii care vin aci ți se par obișnuiți; 
oameni ai anilor de acum. Totuși, mulți 
dintre ci sint unii și aceiași cu obidiții 
de altă dată, unii și aceiași cu cei ce 
cădeau flămîhzi și istoviți Ungă furtui- 

. lele fierbinți. Pe vremea cînd în orășel 
trona Aușnit, in Reșița alcoolul ținea loc 
și de cinematograf, și de teatru, și de far
macie, și de librărie. Era un mijloc ieftin 
de a împăienjeni mintea oamenilor. A’t- 
jel este insă astăzi. S-au schimbat oa
menii, s-a schimbat aspectul orașului. 
Alături de căsuțele curate, cu per- 
deluțe și flori in ferestre, au apărut 
blocuri cu apartamente moderne, maga
zine, librării. Străjuit de furnalele înalte 
orășelul însuși îți apare ca o uzină uriașă. 
O adevărată „cetate de foc" în clocotul 
căreia nu se plămădește numai oțelul, ci 
și omul, adevăratul om cu care se mîn- 
dreșfe patria. Cine n-a auzit de Dobre 
Marin, Ion Bădescu, Dumitru Jurcă și 
de ceilalfi meșteri ai metalului ? Numele
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lor a străbătut nil odată țara în lung și g 
lat.

Acum, după muncă, reșifenii se plimbă, | 
se duc la teatru, vizitează librării, stu- 8 
diază in biblioteci. Cunosc operele celor 8 
mai buni scriitori clasici și contemporani | 
romlni, ruși, maghiari. Sint citiți cu pa- 8 
siune Gorki, Pușkin, Sadoveanu.

Pe reșițeni ii vezi (perind cu dibăcie In g 
jurul cuptoarelor, îi vezi petreeîndu-și 8 
timpul liber cu folos, dar parcă tot nu-(i | 
vine a crede că pe acești oameni ce mode- g 
lează metalul înroșit ii preocupă și filo- 8 
zofia. Și totuși aceasta este o realitate 8 
vie. Cînd a apărut „Micul dicționar filozo- o 
fie", în librărie puteai vedea alături de 8 
ingineri, profesori și oțelari, strun- I 
gări laminatori. Cele 30 de exemplare g 
sosite la început s-au dovedit în scurtă 8 
vreme insuficiente. Reșitenii cer dicțio- | 
nărui filozofic; doresc să-l aibă în biblio- g 
teca personală, să-l studieze. Vor să știe, a 
să cunoască tot mai mult. In muncitorul | 
reșițean de azi se conturează viu trăsă- g 
tura omului nou, crescut și educat 
partid. Omul de azi, căruia nu-i 
străine problemele filozofiei.

VIRGIL LAZAR 
Corespondentul „Rominiei libere" 

in regiunea Timișoara

de 
sini

Cultivă cartofi 
după metoda 

cuiburilor cu etaje
BACAU (de la coresponden

tul nostru). — Numeroși colec
tiviști, funcționari, gospodine 
și țărani muncitori din orașele 
și satele regiunii Bacău au cul
tivat anul acesta în grădinile și 
pe loturile lor individuale car
tofi în cuiburi cu etaje. Această 
metodă de cultură constă în 
acoperirea de două ori succesiv 
cu pămînt a cartofilor răsărifi, 
dîndu-le posibilitatea Să forme
ze tuberculi în trei straturi și 
permite sporirea producției de 
cartofi. In comuna Rî.pile, raio
nul Tg. Ocna au folosit această 
metodă pe loturile lor individu
ale colectiviștii Constantin Scăr- 
lătescu, Sava Judel și Ru- 
xandra T. Stoica. Colectiviștii 
din Borzești, raionul Tg. Ocna, 
folosesc metoda aceasta pe un 
mic lot experimental de 20 cui
buri. In comuna Tg. Trotuș me
toda culturii cartofului în cui
buri cu etaje a fost folosită pen
tru prima dată anul acesta de 
către Tovarășul Gh. Pcpovici, 
președintele comitetului execu
tiv al sfatului popular.

Sub îndrumarea directă a 
președintelui comitetului execu
tiv comunal, cițiva țărani mun
citori din comuna Luizi Călu- 
găra, raionul Bacău, au plantat 
o bună parte din culturile lor 
de cartofi după metoda cuiburi
lor cu etaje.

Lucrările de întreținere 
se desfășoară cu intensitate

SUCEAVA. — Timpul priel
nic din ultima săptămînă, care 
a favorizat dezvoltarea culturi
lor, a fost folosit din plin de 
țăranii muncitori din regiunea 
Suceava pentru executarea pra- 
șilei. Pînă acum, în întreaga 
regiune au fost prășite aproape 
75.000 ha. Numai colectiviștii, 
întovărășiți! și țăranii muncitori 
cu gospodării individuale, au 
prășit 36.815 ha. cu porumb, 
18.074 ha. cu floarea-soarelui, 
8.846 ha. cu sfeclă de zahăr, 
5.537 ha. cu cartofi.

In raionul Săveni, raion frun
taș pe regiune la întreținerea 
culturilor, prașila I a fost exe
cutată în proporție de 77 la sută. 
In același timp, în raionul Tru-

șești au fost prășite 13.800 ha., 
în raionul Botoșani 11.442 ha., 
iar în raionul Dorohoi 10.772 ha.

In gospodăriile agricole co
lective din regiune, care au exe
cutat pe mari suprafețe prășitul 
mecanic al culturilor însămânța
te în cuiburi așezate în pătrat, 
prima prașilă la sfecla de za
hăr s-a terminat iar prășitul flo- 
rii-soarelui și porumbului s-a 
făcut în proporție de 93 la sută 
și respectiv 65 la sută. Multe 
gospodării colective din raioa
nele Trușești, Săveni, Botoșani, 
Dorohoi au început prașila a 
doua. Colectiviștii din satul Ju- 
rești, raionul Trușești, au exe
cutat prașila a Il-a pe mai mult 
de 50 ha.

Pregătiri pentru recoltare
„Un bun gospodar își face 

iarna căruță și vara sanie" spu
neau mecanizatorii gospodăriei 
de stat Urleasca, raionul Brăila, 
cînd cineva îi întreba de ce tre- 
băluiesc ia batoze cu atîta vre
me înainte de treieriș. Intr-ade
văr D. Cortez, A. Marin și alți 
muncitori au început din timp 
revizuirea mașinilor și unelte
lor necesare campaniei de recol
tare. Pînă acum ei au reparat 
toate mașinile și uneltele. Sînt 
gata pentru muncile de recol
tare, treieriș și dezmiriștit. 12

combine, 5 batoze, secerătorî- 
legători, tractoare, pluguri.

De asemenea, la baza de re
cepție din comuna Urleasca, se 
asigură bune condițiuni pentru 
depozitarea cerealelor. Două e- 
chipe de muncitori de la coope
rativa „1 Mai" repară, curăță 
și desinfectează magaziile. Pen
tru cei ce vor lucra la baza de 
recepție s-a construit din resur
se locale încă o cameră care va 
face ca lucrările de birou să se 
desfășoare mai bine ca în anii 
trecuți. (V. TASLOANU, cores
pondent voluntar).

„Ediții speciale*
CRAIOVA (de la corespon

dentul nostru). — Pentru a spri
jini desfășurarea lucrărilor de 
întreținere a culturilor, din ini
țiativa comitetului regional de 
partid Craiova, redacția ziarului 
local „înainte" editează ediții 
speciale pentru raioanele Băi- 
lești, Corabia și Caracal.

Primul număr al ediției spe
ciale pentru raionul Corabia 
popularizează printre altele 
munca susținută și rezultatele 
frumoase obținute la întreține
rea culturilor de către țăranii 
muncitori Lincă Oprea, Ion Din- 
că și alți fruntași ai recoltelor 
bogate din comuna Tia Mare. 
De asemenea, scoate în eviden
ță munca rodnică depusă de 
tehnicianul agronom Elena Stan- 
ciu din comuna Vișina Veche, 
în îndrumarea țăranilor munci
tori pentru executarea la timp 
a' lucrărilor de întreținere a cul
turilor, combaterea dăunătorilor, 
etc. In același număr este criti
cată cu tărie delăsarea comitț- 
tului executiv al sfatului popu
lar al comunei Grojdibodu în 
ceea ce privește pregătirile pen
tru recoltarea păioaselor.

Muncind cu avtnt mereu sporit pentru 
îndeplinirea și depășirea planului cincinal, 
pentru construcția pașnică a socialismu
lui, oamenii muncii din patria noastră se 
preocupă in același timp cu viu interes 
de problemele situației internaționale, de 
a lupta pentru menținerea și asigurarea 
păcii între popoare. In aceste zile, în în
treprinderi și institufii au loc adunări in 
car? muncitorii, tehnicienii, inginerii și 
funcționarii sînt informați despre ultimele 
evenimente petrecute în viaja internațio
nală, despre noile succese ale forțelor păcii 
de pretutindeni și despre cele mai recente 
acțiuni ale Uniunii Sovietice menite să 
ducă la destinderea relațiilor intre state. 
Oamenii muncii își exprimă cu acest prilej 
satisfacția deplină pentru încheierea la 
Varșovia a Tratatului de prietenie, cola
borare și asistentă mutuală, în care po
porul nostru muncitor vede o chezășie si
gură a apărării păcii și a securității sta
telor iubitoare de pace.

S.M.T. din regiunea Cluj 
sînt gata pentru recoltare

Lipsuri în raionul Alba

CLUJ (de la corespondentul 
nostru). — La majoritatea sta
țiunilor de mașini și tractoare 
din cuprinsul regiunii Cluj, re
pararea mașinilor și a utilaju
lui agricol necesar muncilor a- 
gricole de vară este pe sfîrșite. 
La S.M.T.-Luduș, de pildă, au 
fost revizuite și reparate toate 
cele 46 de batoze ale stațiunii, 
precum și cele 12 secerători-le- 
gători existente.

Mecanizatorii de la această 
stațiune au primit un sprijin 
prețios din partea unei echipe 
de muncitori de la uzinele „In
dustria sîrmei" din Cîmpia Tur- 
zii. De asemenea, la S.M.T.-u- 
rile din Bistrița, Cîmpia Tur- 
zii, Aiud, Șieu Odorhei, au fost 
reparate toate batozele și sece- 
rătorile-legători planificate.

Pentru a se sprijini temeinic 
acțiunea de redare de noi su
prafețe agriculturii, cît și ex
tinderea volumului de lucrări a-

gricole mecanizate, stațiunile 
de mașini și tractoare din cu
prinsul regiunii Cluj au fost 
dotate cu noi mijloace mecani
zate. Astfel, s-au repartizat un 
număr de 8 combine auto-pro- 
pulșate sovietice la S.M.T.-Lu
duș, S.M.T.-Cîmpia Turzii, 
S.M.T.-Bonțida și’S.M.T.-Dej. De 
asemenea, s-au repartizat la 
stațiuni un număr de 28 bato
ze „Tudor Vladimirescu", 8 
tractoare K D.P. produse la fa
brica „Ernst Thâlmann" din O- 
rașul Stalin și 22 de tractoare 
sovietice M.T.Z.

In apropiata campanie de re
coltare va Intra în funcțiune și 
noul S.M.T.-Sărmașu, înființat 
special în acest raion — cu pro
nunțat caracter agricol — pen
tru a deservi cele 17 gospodării 
agricole colective și 7 întovără
șiri agricole existente, precum 
și pe țăranii muncitori cu gos
podării individuale din cuprin
sul acestui raion.

DEVA (de Ia corespondentul 
nostru). — In raionul Alba, re
giunea Hunedoara, lucrările de 
întreținere a culturilor și în 
mod special a plantelor prășitoa- 
re se desfășoară cu multă înce
tineală. Pînă în ziua de 7 iunie 
în acest raion prașila I-a la 
toate culturile prășitoare a fost 
executată numai în proporție de 
22 la sută.

Rezultate și mai slabe au 
fost obținute Ia porumb și sfe
clă de zahăr, unde abia s-a pră
șit 18 și respectiv 14 Ia sută 
din suprafața acestor culturi.

Rămînerea în urmă la între
ținerea culturilor se datorește 
în primul rînd comitetului execu. 
tiv al sfatului popular raional. 
El ou a îndrumat și sprijinit sfa
turile populare comunale, mai 
slabe în activitatea lor și nu a 
popularizat experiența comite
telor executive comunale frun
tașe, așa cum a procedat în pe
rioada însămînțărilor.

De aceea, în timp ce în co

lt ★

muna Mihalț, porumbul, floarea- 
soarelui și sfecla de zahăr sînt 
în plină vegetație și bine dez
voltate în urma efectuării în 
mare parte a prașilei a I-a, în 
comuna Bărăbanț aceste culturi 
sînt firave și se dezvoltă cu în
cetineală. Aici din suprafața to
tală însămînțată cu sfeclă de 
zahăr și floarea-soarelui nu s-a 
prășit nici un hectar, iar la po
rumb prășitul abia s-a realizat 
în proporție de 10 la sută.

In comuna Berghin s-a exe
cutat prașila I-a doar la cîteva 
hectare de porumb și cartofi, 
iar în comuna Pețelca nu s-a 
prășit nici un hectar din cele 
30 ha. însămînțate cu sfeclă de 
zahăr. In aceeași situație se mai 
găsesc și alte. comune din ra
ionul Alba, situație ce trebuie 
să dea de gîndit comitetelor e- 
xecutive ale sfaturilor populare 
comunale și mai cu seamă co
mitetului executiv al sfatului 
popular raional.

CLUJ. — Oamenii de știință, artă șl lite
ratură din Orașul Cluj s-ati adunat de cu- 
rînd pentru a dezbate ultimele evenimente 
ale situației internaționale, pentru a-și ma
nifesta voința de a contribui la asigurarea» 
păcii și securității în Europa.

Despre uriașa contribuție a Uniunii Sovie
tice la cauza destinderii situației internațio
nale a vorbit acad. prof. Emil Petrovici, pre
ședintele filialei Cluj a Academiei R.P.R. Au 
mai luat cuvîntul acad. Raluca Ripan, rec
torul Universității „Victor Babeș", prof. univ. 
Ladislau Banyai, rectorul Universității „Bo
lyai", scriitorul Istvan Asztalos, laureat al 
Premiului de Stat, artistul emerit Augustin 
Măjan, solist al Operei Romîne de Stat," dr. 
Eugenia Mihalcea, decanul facultății de pe
diatrie a IMF și alții.

Cei prezenți au adoptat în unanimitate tex
tul unei telegrame adresată Comitetului Cen
tral al P.M.R. și Consiliului de Miniștri în 
care oamenii de știință, artă și literatură din 
Cluj își manifestă adeziunea unanimă la 
Tratatul de la Varșovia.

Adunări asemănătoare au avut loc la Tea
trul Maghiar de Stat și Opera Maghiară de 
Stat, Uzinele „Carbochim", Fabrica de mo
bile „Libertatea" și altele.

★
TIMIȘOARA. — Ultimele inițiative sovie

tice care au determinat un puternic curent 
în favoarea destinderii încordării și a rezol
vării problemelor litigioase pe calea tratati
velor și încheierea Tratatului de prietenie, 
colaborare și asistență mutuală între cele 8 
state participante la Conferința de la Var
șovia au fost primite cu adîncă satisfacție 
și încredere de către toți oamenii muncii ro
mtni și cei aparținînd minorităților naționale 
de pe cuprinsul regiunii Timișoara.

Mitinguri în care oamenii muncii au salu
tat cu entuziasm noile măsuri luate pe plan 
internațional pentru prevenirea agresiunii, 
pentru întărirea păcii au avut loc la între
prinderile „Electromotor", „Industria Linei", 
Atelierele C.F.R., Fabrica de încălțăminte 
„Nikos Beloiannis". „Electirobanat" și altele.

*
Mitinguri șl adunări asemănătoare au mai 

avut loc la uzinele „Semănătoarea". „23 Au
gust", complexul C.F.R. „Grivița Roșie", 
„7 Noiembrie", Teatrul Municipal din Capi
tală și la alte uzine, întreprinderi, instituții 
din întreaga țară.

In parcul sportiv Dinamo

Astăzi încep Campionatele europene de volei

campionatele 
europene o

a celei de

Capitala patriei noa
stre găzduiește înce
pând de astăzi unul din 
cele mai însemnate 
evenimente sportive 
ale anului, o competi
ție la care se află pre
zente cele mai bune 
echipe de volei din lu
me.- Cinstea făcută ță
rii noastre de a fi de
semnată ca organiza-

a IV-a ediții a Campionate- 
volei constituie o recunoaș-

toare
lor europene de
tere a însemnatelor succese realizate de miș
carea noastră sportivă, a creșterii prestigiu
lui său internațional, a certificării posibilită
ților care există în țara noastră de a orga
niza asemenea mari competiții internaționale.

Comisia de organizare a acestor campio
nate a luat din timp toate măsurile necesare 
pentru a crea cele mai bune condiții de des
fășurare a jocurilor și a urmăririi lor de 
către spectatori în condițiuni cît mai bune. 
Amenajările și instalațiile care s-au făcut în 
parcul sportiv Dinamo, toate măsurile de 
organizare vor asigura buna desfășurare și 
reușita acestei frumoase competiții.

Prin prezența la aceste campionate a celor 
mai bune echipe de volei există și garanția 
unei întreceri de înaltă valoare tehnică. Iată 
de ce se poate anticipa cu siguranță că spec, 
tatorii vor avea satisfacția de a pantic’pa la 
una din cele mai frumoase întreceri desfă
șurate în țara noastră.

Echipele noastre reprezentative (băieți și

fete) s-au pregătit cu multă rîvnă. Sub în
drumarea unor colective de antrenori, mem
brii reprezentativelor au depus toate efortu
rile ca să ajungă la un nivel corespunzător, 
pentru a reprezenta cu cinste culorile pa
triei noastre. Spectatorii așteaptă din partea 
componenților echipelor noastre o compor
tare care să exprime adevărata valoare a 
voleiului romînesc și să justifice încrederea 
lor în elanul și puterea de luptă a jucăto
rilor noștri.

Campionatele europene de volei, Impor
tantă competiție sportivă, vor constitui în a- 
celași timp o prețioasă contribuție la strîn- 
gerea legăturilor de prietenie între partici
pant, o contribuție La întărirea păcii.

Un aspect al terenului central de volei din parcul sportiv Dinamo

Programul jocurilor
I ASTAZI, MIERCURI 15 IUNIE: Te-1 
( ren I: ora 8,30: R. P. Ungară—Belgia >. 
f(m); R. P. Ungară—R. P. Romină (f); j 
(oral6: Festivitatea de deschidere a Cam-) 
( pionatelor europene de volei; ora 17: l 
(U.R.S.S.—R. P. Bulgaria (f); Italia— j 
f R. P. Romină (m); R. Cehoslovacă—R. P. J 
(Polonă (f): Teren II: ora 8,30: Franța—] 
'(Finlanda (m); U.R.S.S.—R. P. Albaniaj 
((m); Teren III: ora 8,30: R. P. F. Iugo-) 
îslavia—Egipt (m); R. Cehoslovacă—] 
'(Austria (m). j

f MIINE, JOI 16 IUNIE: Teren I: o.-u) 
(8,30: Finlanda—U.R.S.S. (m); ora 16,30: ] 
f R. P. Polonă—Italia (m); R. P. Bulgaria l 
(—R- P. Ungară (m); R. Cehoslovacă—) 
IR. P. F. Iugoslavia (m). Teren II: ora] 
fS,30.- Austria—Egipt (m); Teren III: ora] 
(8,30 Franța—R. P. Albania (m).

Cîteva amănunte
I < Intrarea pe stadion se face prin str. J 
’ aviator Bănciulescu (tribuna I-A și tri-) 
]buna II) și prin șos. Ștefan cel Mare] 
J (tribuna I-B șl permise).

f -tr In caz de ploaie, toate meciurile pro- I 
igramate pentru dimineafa, se vor] 
(disputa în sălile Floreasca și Dinamo la ] 
(aceleași ore, iar jocurile programate după ) 
(amiază se vor disputa tot în aceeași după ] 
(amiază în sala Floreasca. )

I * Pentru fiecare meci cîștigat se a-) 
rcordă un punct. Dacă două sau mai multe ] 
(echipe totalizează același număr de pune- ] 

te se (ine seama în primul rînd de ra-) 
portul dintre seturile cîștigate și cele] 
pierdute și în al doilea ritul de raportul] 
intre punctele cîștigate și cele pierdute. ) 
In cazul cînd și după aceasta există ega- j 
litațe se vor avea în vedere rezultatele] 
obținute în meciurile dintre echipele res-) 
pective, în sensul că echipa învingătoare ] 
va trece înaintea celei învinse.
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CUti^iune wziscuza Contribuția deputaților 
la înfrumusețarea orașuluiItAOMtW Pentru orice gospo

dină, insecticidele sini 
produse foarte necesare 
In întreținerea curățe
niei. Iată însă că insec
ticidul „Furnitox", leac 
sigur și rapid pentru 
stirpirea furnicilor, nu-'t 
de găsit nicăieri. De 
trei săptămini umblu

Hln magazin In magazin ca să capăt 
tnăcar o sticluță. De pomană bat insă 
drumurile și-mi pierd timpul. Peste tot, la 
toate magazinele sînt întîmpinată cu 
răspunsurile: „Nu avem Și nu știm cînd 
sosește", „Am făcut comandă și nu ne-a 
trimis", „Am avut o singură dată o can
titate foarte mică" și altele de acest fel 
— ne scrie cititoarea Elena Pantazi din 
Capitală.

Ministerul Industriei Chimice, organiza
țiile comerciale trebuie să ia măsurile 
necesare pentru o aprovizionare îndestu
lătoare cu acest produs.

nu din cauză că ar 
Dimpotrivă. Lipsa

★

' Nu rareori se în- 
'timplă ca la restau
rantul „7 Noiembrie" 
din orașul Cîmpina, 
consumatorii să fie 
tievoiți să aștepte 
timp îndelungat pînă 
reușesc să ocupe o 
masă — ne scrie ci
titorul Th. Gherghi- 
ceanu. Și acest lucru 
fi aglomerație mare, 
de interes pentru buna gospodărire a re
staurantului nu îndeamnă pe mulți con
sumatori să-l viziteze. Cauza este alta. In 
tot localul nu sînt declt cîteva mese cu 
fcaune.

Dacă-l întrebi pe responsabilul res
taurantului de ce sînt așa puține mese 
ți scaune, acesta răspunde liniștit:

— De anul trecut s-au dat la reparat 
fi nu sînt încă gata.

Lipsa de preocupare a responsabilului 
bcestui restaurant pentru a oferi consu
matorilor un local cu un interior atră
gător și plăcut se întregește cu dezinte
resul T.A.P.L.-Cîmpina, care n-a luat 
nici o măsură față de neglijențele care 
le cunoaște.

*
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CĂMIN cultural 
ie va face •

Comuna suburbană 
Simian are o popu
lație de aproximativ 
700 familii — ne 
scrie cititorul Ion 
Scarlaf. Deși esteSpS-*. ovouoi- to —

situată la o distanță 
3de 6 km. de orașul

Tr. Severin, Simi
anul (ine de sfatul 

popular al acestui oraș care — după cum 
te va vedea — se îngrijește de Simian 
fa o mamă vitregă.

încă din anul 1950 era stabilit să se 
facă aici un cămin cultural. In acest sens 
au avut loc și unele acțiuni. S-au adus 
340 metri pătrați de scîndură, s-au demo
lat cîteva mii de cărămizi din cîteva clă
diri vechi, s-au adus cîteva vagoane de 
piatră pentru fundație și s-a strîns un 
fond de 14.000 lei. Deci a existat totul 
pentru începerea construcției căminului 
cultural; totuși timp de trei ani nu s-a 
făcut nimic. In vara anului 1953 sfatul 
popular al orașului Tr. Severin a luat mai 
mult de jumătate din sclndura adusă, în- 
trebtunțînd-o la construcția unui pod. A 
fost luată de asemenea și o mare parte 
din cărămidă. In ce privește căminul, sfa
tul popular orășenesc Tr. Severin a făgă
duit mereu că localul „se va face". De a-
tunci au mai trecut doi ani, dar construc
ția căminului nici n-a fost începută.

Sfatul popular orășenesc Tr. Severin 
trebuie să pornească la ridicarea căminu
lui cultural, fără să mai tărăgăneze lu
crarea

Convorbire cu tovarășul Ion Apostol, 
secretarul comitetului executiv 

al sfatului popular orășenesc Ploești

Vizitatorul care a 
mai fost cu numai un 
an în urmă în orașul 
Ploești va încerca un 
sentiment plăcut vă- 
zînd schimbările care 
s-au petrecut în înfățișarea orașului. In Plo
ești ca și în toate orașele țării, cetățenii, 
bărbați și femei, tineri și vîrstnici — mobi
lizați de deputați — participă cu însuflețire 
la acțiunile pentru înfrumusețarea orașului 
în care muncesc și trăiesc.

Pioeștiul de azi are un aspect nou, se află 
în plină înfrumusețare. In legătură cu acea
sta, ne-am adresat tov. Ion Apostol, secreta
rul comitetului executiv al sfatului popular 
orășenesc cu rugămintea de a ne spune cîte 
ceva din munca pe care cetățenii — antre
nați de deputați — o desfășoară pentru con
tinua înflorire a orașului lor.

ÎNTREBARE: Vă rugăm să ne spuneți ce 
realizări au fost dobindite pină acum 
în acțiunea de înfrumusețare a orașu
lui ?

RĂSPUNS: Spre deosebire de alți ani, 
comitetul executiv al sfatului popular oră
șenesc n-a așteptat sosirea timpului frumos 
ca să înceapă munca de înfrumusețare a o- 
rașului. Încă din timpul iernii aceasta a 
constituit o preocupare pentru comitetul 
executiv. In acest scop a fost întocmit un 
plan de acțiune, în baza căruia orașul a 
fost împărțit în 24 de sectoare. Bineînțeles 
că noi nu ne-am oprit aici. Am trecut la 
stabilirea responsabilităților și la asigurarea 
materialelor necesare lucrărilor. De aseme
nea, am apelat la tovarășii deputați ca în 
întîlnirile lor cu alegătorii să popularizeze 
planul de acțiune al comitetului executiv. 
Așa se face că realizările noastre din acest 
an au sporit simțitor față de realizările do- 
bîndite în anii trecuți. Astfel, în bilanțul 
nostru de realizări se numără asfaltarea de 
trotuare pe o suprafață de 1698 m.p., asfal
tarea de drumuri carosabile pe o suprafață 
de 3934 m.p., reparații de pavaje cu piatră 
cubică pe o suprafață de 565 m.p., și repa
rații cu calupuri pe o suprafață de 1686 
m.p. Intre străzile care au fost reparate în 
acest an se numără străzile Anton Pann, 
Doftanei, Olga Bancic, bulevardul Repu
blicii și multe altele.

De asemenea, au fost amenajate 13 spații 
verzi, în întregul oraș avînd în prezent circa 
40.000 m.p. spații verzi. Am împodobit stră
zile și cartierele cu arbori și arbuști. 
Arborii și arbuștii în număr de 4.000 au fost 
procurați din sera sfatului popular orășe
nesc. Trebuie să mai adaug că noi ne-am 
îngrijit și de extinderea rețelei de gaz me
tan. Astfel, pe 16 străzi au fost executate 
lucrări de instalare a conductelor de gaz 
metan.

Pentru obținerea realizărilor pomenite noi 
nu am întrebuințat sume prea însemnate din 
investiții. Majoritatea realizărilor le-am pu
tut dobîndi datorită folosirii inițiativei ma
selor cît și resurselor locale. Intr-o sin
gură zi la amenajarea parcului din str. Gh. 
Doja au muncit un număr de peste 300 de 
cetățeni, aducînd numai la această lucrare 
sfatului popular o însemnată economie bă
nească. Fără multă cheltuială am extins și 
rețeaua de gaz metan. Toate acestea, au fost 
posibile deoarece comitetul executiv este a- 
nimat de dorința de a înfăptui lucruri fru
moase prin cît mai multe economii.

Roadele obținute în acțiunea de înfrumu
sețare a orașului se datoresc și faptului că 
această acțiune este controlată și condusă 
cu seriozitate de comitetul executiv. In șe
dințele de comitet executiv, în mod perio
dic, luăm în discuție felul cum se înfăptu
iește una sau alta din prevederile planului 
nostru de acțiune. In acest fel răspunderea 
față de sarcinile încredințate sporește atît la 
membrii comitetului executiv cît și la sala- 
riații sfatului popular.

ÎNTREBARE : Ce ne puteți spune despre 
aportul deputaților la acțiunea de în
frumusețare a orașului ?

RĂSPUNS: Grija pentru a da orașului în 
care muncim și trăim un aspect cît mai fru
mos este una din sarcinile de seamă ce ne 
revin. Dar pentru a fi dusă la îndeplinire 

ea este condiționată 
și de înfăptuirea unor 
alte sarcini. Intre ace
stea cea mai impor
tantă este aceea a 
stringer ii legăturii co

mitetului executiv cu cetățenii. Calea sigură, 
verificată de activitatea practică a comite
tului executiv pentru întărirea legăturii cu 
masele o constituie aportul deputaților. De
putatul este acela care în mod nemijlocit 
trăiește în mijlocul cetățenilor, îi cunoaște, 
le cunoaște nevoile ca și năzuințele, făcînd 
legătura directă între comitetul executiv și 
mase. Deputății sînt aceia care antrenează 
cetățenii la diferite acțiuni obștești. ‘De a- 
ceea, comitetul executiv al sfatului popular 
orășenesc Ploești s-a străduit și a reușit în 
mare măsură să activizeze deputății la ac
țiunea de înfrumusețare a orașului.

Orientîndu-ne spre activizarea deputaților, 
noi am căutat să le acordăm tot sprijinul 
pentru ca ei să poată cunoaște cît mai bine 
cerințele cetățenilor. Procedînd în acest fel, 
comitetul executiv a reușit să cunoască te
meinic nevoile gospodărești edilitare ale o- 
rașului. Sprijinind pe deputați în organiza
rea întîlnlrilor lor cu cetățenii, ne-am stră^ 
duit să traducem î'n viață propunerile ce 
le-au fost făcute de cetățeni, pentru a le în
tări autoritatea în fața maselor.

încă de la începutul acțiunii de înfrumu
sețare a orașului am convocat deputății și 
împreună am discutat planul de acțiune și 
mijloacele de care dispunem pentru tradu
cerea lui în viață. La rîndul lor, deputății, 
în circumscripțiile lor electorale au făcut cu
noscute cetățenilor concluziile acestei ședințe. 
Atenția pe care am acordat-o rolului depu
taților în această acțiune se poate vedea și 
din aceea că 82 la sută din deputați sînt 
antrenați activ în acțiunea de înflorire a 
orașului.

In prezent în orașul nostru sînt numeroși 
deputați care desfășoară o activitate deose
bit de rodnică. Așa, de pildă, este deputatul 
Gh. Fulga din circumscripția electorală nr. 
86 care a mobilizat cetățenii la săparea unui 
șanț de 1800 m., plantarea a 120 pomi fruc
tiferi, cît și la cultivarea din timp a loturilor 
individuale ce le-au fost atribuite. De ase
menea, trebuie amintit exemplul deputaților 
Constantin Vasilescu, Tița Dumitru și Con
stanța Vlad din circumscripțiile electorale nr. 
51, 53 și 54 care au mobilizat numai într-o 
singură zi aproape 300 de cetățeni la pie
truirea străzii Pădurii, bulevardelor Dumbră. 
veni și Crăițelor, etc. O frumoasă activita
te gospodărească desfășoară în circumscrip
ția electorală nr. 2 deputatul Constantin Do. 
bre. Acesta ,a inițiat o serie de munci volun
tare la săparea conductei de gaze, plantări 
de pomi, văruiri de case, etc., reușind ca să 
facă din circumscripția nr. 2, circumscripție 
fruntașă pe oraș. La aceste cîteva exemple se 
mai pot adăuga și multe altele. Toate însă 
ne arată că noi, comitetul executiv n-am gre. 
șit atunci cînd ne-am propus să trecem la 
activizarea deputaților. Este sarcina noastră 
ca să continuăm să mergem pe acest drum 
de folosire a sprijinului deputaților în acțiu
nea de înfrumusețare a orașului.

ÎNTREBARE: Vă rugăm să ne spuneți și 
cîteva cuvinte despre ceea ce își pro
pune comitetul executiv să facă în vii
tor pentru înfrumusețarea orașului.

RĂSPUNS: Trebuie să vă spun că pen
tru aceasta de curînd noi am analizat într-o 
ședință de comitet executiv realizările despre 
care v-am vorbit. De asemenea, am discutat 
și asupra acțiunilor de viitor răspunzînd tot. 
odată chemării la întrecere lansată de comi
tetul executiv al sfatului popular orășenesc 
Stalin. Intre altele, noi ne-am propus ca pînă 
la 7 Noiembrie să mărim suprafața zonelor 
verzi cu încă 10.000 m.p., să asfaltăm tro
tuarele a încă 36 de străzi pe o suprafață 
de 5000 m.p., să pietruim, scarificăm și 
cilindrăm străzile Malu Roșu, Cornului, Ne
gru Vodă, Oborului, Dimitrie Cantemir, Teo
dor Aman, Șoimului, Argeș, Depoului, Stin
dard și V. Maiakovski pe o suprafață de 
40.140 m.p. In vederea realizării acestor lu
crări comitetul executiv va lupta pentru a-și 
asigura sprijinul și mai larg al deputaților 
în scopul antrenării unui număr crescînd de 
cetățeni la acțiunea de înfrumusețare a ora
șului.

Din sălile tribunalelor
Prin sentința nr. 4564, Tribunalul raional 

Costești a condamnat pe Const. Marinescu, 
fost contabil la sfatul popular comunal 
Izvoru, la 10 ani închisoare corecțională, 3 
ani interdicție și 2244 lei despăgubiri civile 
pentru că a sustras și și-a însușit o sumă 
importantă din taxele de izlaz plătite de lo
cuitori.

Prin aceeași sentință a fost condamnat 
la 8 ani închisoare corecțională, 3 ani inter
dicție și 275^,30 lei despăgubiri civile, An- 
ghel Tudorașcu, de la același sfat popular, 
pentru faptul că și-a însușit suma de 544 
lei din taxele de izlaz și 2215 lei din sumele 
încasate din autoimpunere.

Recursul făcut a fost respins de Tribunalul 
regional Pitești, hotărîrea rămînînd defini
tivă.

Același tribunal popular raional a mai 
condamnat pe Marin Treapăn, achizitor din 
comuna Recea pentru faptul că a încercat 
să mituiască pe salariatul M. Luță de la o 
bază de recepție, la 5 ani închisoare corec
țională și pe Gh. Lazăr din comuna Cosiești 
care a falsificat fișa de predare nr. 31.551 
la 4 ani închisoare corecțională.

★
Grigore Nichifor, fost agent fiscal în raza 

orașului Arad a sustras prin diferite mijloace 
sume de bani din încasări în valoare de 
4168 lei.

Tribunalul popular al orașului Arad a 
judecat ilegalitățile comise de Grigore 
Nichifor și l-a condamnat la 2 ani închisoare 
corecțională. Recursul a fost respins și sen
tința a rămas definitivă.

*
Guti (Muntean) Iulîana a ocupat cîtva 

timp funcția de factor poștal la Oficiul 
P.T.T.R. regional Arad.

In această perioadă ea a reținut un număr 
însemnat de scrisori simple și recomandate 
pe care le-a distrus și a falsificat mandate 
poștale în diferite feluri însușindu-și suma' 
de 1890 Iei. Pentru încălcarea legilor care 
garantează secretul corespondenței și fals 
în documente, tribunalul orașului Arad a 
condamnat-o pe Guti (Muntean) Iuliana la 
2 ani închisoare și 2 ani interdicție corec
țională.

Tribunalul regional a respins recursul și 
sentința a rămas definitivă.

★
Fiind prins cu mîna în buzunarul unui 

cetățean care se afla în piața „1 Mai“ din 
orașul Oradea, Alexandru Murvai zis 
Mihai, a fost predat organelor de miliție. 
După cercetările făcute s-a stabilit că incul
patul este un vechi hoț de buzunare care a 
săvîrșit și în trecut furturi în special în 
locuri aglomerate.

Trimis în fața justiției Alexandru Murvai 
a fost condamnat la executarea unei pedepse 
de doi ani închisoare corecțională.

Sentința tribunalului orășenesc Oradea a 
rămas definitivă.

★
Numita Iuliana Hoțea aflîndu-se într-una 

din zile în cabinetul de radiologie al policli
nicii din Oradea, a profitat de obscuritatea 
în care se afla cabinetul în timpul consulta
țiilor și a sustras unei paciente poșeta cu 
actele personale și bani, după care a dispă
rut.

Descoperită ulterior de către organele de 
miliție, Iuliana Hoțea a fost trimisă în fața 
tribunalului orășenesc Oradea care prin 
sentința dată, a condamnat-o pe inculpată la 
executarea unei pedepse de trei ani închi
soare corecțională.

Sentința dată a rămas definitivă.

★
Printre procesele penale judecate în ultima 

vreme de către tribunalul popular al orașu
lui Oradea se numără și cel intentat împo
triva numitului Petrică Teodor.

Inculpatul s-a făcut vinovat de săvîrșirea 
a mai multor furturi de bunuri personale 
ale cetățenilor, cît și din avutul obștesc.

Pentru faptele sale Petrică Teodor — care 
de altfel este și posesorul unui bogat cazier 
judiciar — a fost condamnat la executarea 
unei pedepse de patru ani închisoare corec
țională.

Sentința a rămas definitivă.

Organizarea examenelor de admitere 
la cursurile fără frecvență 

ale institutelor de învățămînt superior
Pentru a veni în ajutorul candidaților, Mi

nisterul lnvățămîntului a luat măsura ca 
examenul de admitere la cursurile fără 
frecvență în universități și institute de in- 
vățămînt superior în anul școlar 1955-1956 
să se organizeze pe centre de învățămînt 
superior. Candidații din București și din 
localitățile învecinate vor depune examenul 
de admitere la instituțiile respective de în- 
vățămînt superior din București pentru fa
cultățile care au secții' de invațamint iară 
frecvență ; la Institutul Politehnic din 
București pentru institutele de învățămînt 
superior politehnic și tehnico-industrial cu 
secții fără frecvență, care nu au sediul în 
București; la Institutul Agronomic din 
București pentru secțiile fără frecvență de 
la institutul Forestier din Orașul Stalin.

Candidații din Cluj și din localitățile în
vecinate vor depune examenul de admitere 
la Universitatea „Victor Babeș“ din Cluj pen
tru facultățile care au secții fără frecvență 
în cadrul acestei universități, pentru Insti
tutul „Maxim Gorki" din București și pen
tru secția biblioteci din cadrul Facultății 
de Filologie din București; la Universitatea 
„Bolyai" din Cluj pentru facultățile care au 
secții fără frecvență în cadrul acestei uni
versități ; la Institutul Politehnic din Cluj 
pentru institutele de învățămînt superior 
politehnic, tehnico-industrial și pentru facul
tățile de exploatarea și industrializarea lem
nului și mecanizarea agriculturii ; la Insti
tutul Agronomic din Cluj pentru secțiile 
fără frecvență din cadrul Institutului Agro
nomic București (fără facultatea de meca
nizare a agriculturii), pentru Institutul Fo
restier Orașul Stalin (fără facultatea de 
exploatarea și industrializarea lemnului) și 
de la I.S.E.P. „V. I. Lenin“-Bucureștl.

Candidații din Iași și din localitățile în
vecinate vor depune examenul de adțnitere 
la Universitatea „Al. I. Cuza“ din Iași, pen
tru facultățile care au secții fără frecvență 
în cadrul acestei universități, pentru facultă
țile de științe juridice din București și 
Cluj, pentru Institutul „Maxim Gorki" din 
București și pentru secția biblioteci din 
cadrul Facultății de Filologie din București; 
la Institutul Politehnic din Iași pentru 
institutele de învățămînt superior politehnic, 
tehnico-industrial și pentru facultățile de ex
ploatarea și industrializarea lemnului și me
canizarea agriculturii; la Institutul Agrono
mic din Iași pentru secțiile fără frecvență 
din cadrul Institutului Agronomic din Bucu
rești (fără facultatea de mecanizarea agricul
turii), pentru secțiile fără frecvență din 
cadrul Institutului Forestier din Orașul 
Stalin (fără facultatea de exploatarea și in
dustrializarea lemnului) ; la I.S.E.P. - Iași 
pentru facultățile care au secții fără frec
vență în cadrul I.S.E.P. „V. I. Lenin“-Bucu- 
rești.

Candidații din Timișoara șl din localită
țile învecinate vor da examenul de admi
tere la Institutul Pedagogic din Timișoara, 
pentru facultățile de matematică - fizică, 
științe juridice, filologie și Institutul „Maxim 
Gorki" ; la Institutul Politehnic din Timișoa
ra pentru institutele de învățămînt supe
rior politehnic, tehnico-industrial și pentru

Acțiuni patriotice în cinstea Festivalului
ORAȘUL STALIN. — Tinerii romîni, ger

mani și maghiari din regiunea Sta’in, ală
turi de tineretul întregii țări, întîmpină cel 
de al V-lea Festival al Tineretului și Stu
denților de la Varșovia prin frumoase ac
țiuni patriotice.

In Orașul Stalin, pionierii, școlarii, elevii 
de la școlile medii și studenții de la Insti
tutul forestier au muncit voluntar peste 
8000 de ore pentru împădurirea Tîmpei, a-

Tabere de tineret
Tradiționalele tabere de tineret organizate 

în perioada vacanței școlare de vară de către 
Consiliul Central al Sindicatelor, în cola
borare cu Comitetul Central U.T.M., vor 
găzdui anul acesta un număr mai mare de 
tineri față de anii precedenți.

Tinerii participanți la aceste tabere vor fi 
aleși din rîhdul elevilor merituoși din cla
sele 8-10 ale tuturor școlilor din țară. Ei vor 
petrece zile minunate în cele mai pitorești 
localități ale patriei. 

facultățile de exploatarea și industrializarea, 
lemnului și mecanizarea agriculturii; la Ins
titutul Agronomic din Timișoara pentru sec
țiile fără frecvență : din cadrul Institutului 
Agronomic București (fără facultatea de me< 
canizarea agriculturii), din Institutul Fores
tier Orașul Stalin (fără facultatea de ex
ploatarea și industrializarea lemnului), pen
tru facultățile de științe naturale și de la 
I.S.E.P. „V. I. Lenin" - București.

Candidații din Orașul Stalin și din locali
tățile învecinate vor da examenul de admi
tere la Institutul de Mecanică din Orașul 
Stalin, pentru institutele de învățămînt su
perior politehnic, tehnico-industrial și pen
tru facultățile de matematică-fizică; 1*
Institutul Forestier diti Orașul Stalin, pen
tru secțiile fără fracvență din cadrul aces
tui institut, pentru Institutul Agronomia 
București și pentru facultățile de Știința 
Naturale.

Candidații din Arad și din localitățile în
vecinate vor da examenul de admitere la 
Institutul Agronomic din Arad, pentru sec
țiile fără frecvență: din cadrul Institutului 
Agronomic din București (fără facultatea da 
mecanizarea agriculturii), din cadrul Insti
tutului Forestier Orașul Stalin (fără facul
tatea de exploatarea și industrializarea lem
nului) și pentru facultățile de științe na
turale.

Candidații din Craiova și din localitățile 
învecinate vor da examenul de admitere 
la Institutul de mașini și aparate electrice 
din Craiova, pentru institutele de învățămînt 
superior politehnic, tehnico-industrial, pen
tru facultățile de matematică-fizică și 
de la I.S.E.P. „V.l. Lenin" București; la Ins
titutul Agronomic din Craiova, pentru sec
țiile fără frecvență din cadrul Institutului 
Agronomic București, pentru Institutul Fo
restier din Orașul Stalin și pentru facultă
țile de științe naturale, filologice, științe ju
ridice și Institutul „Maxim Gorki", din 
București.

Candidații din Galați și din localitățile în
vecinate vor da examenul de admitere la 
Institutul Tehnic din Galați, pentru insti
tutele de învățămînt superior politehnic, 
tehnico-industrial, pentru facultățile de ex
ploatarea și industrializarea lemnului, me
canizarea agriculturii și matematică-fizi
că ; la Institutul Agronomic din Galați, 
pentru secțiile fără frecvență din cadrul Ins
titutului Agronomic din București (fără 
facultatea de mecanizarea agriculturii), pen
tru Institutul Forestier Orașul Stalin (fără 
facultatea de exploatarea și industrializarea 
lemnului) și pentru facultățile de științe 
naturale, filologie, științe juridice, Institutul 
„Maxim' Gorki" și de la I.S.E.P. „V. I. 
Lenin“-București.

Examenul de admitere la cursurile fără 
frecvență ale Institutului pentru Cultură Fi
zică și Sport din București se va ține la 
Institutul de Cultură Fizică și Sport din 
București.

Instituțiile de învățămînt superior vor 
comunica în scris candidaților, pînă la 2 
septembrie 1955, instituția de învățămint 
superior la care vor da examenul de admi
tere.

menajarea unui parc și curățirea terenului 
de pe livada Poștei.

In raionul Făgăraș, tinerii au lucrat vo
luntar peste 1000- de ore pentru amenajarea 
celor 18 terenuri sportive. De asemenea, ti
nerii din raionul Rupea au plantat 3500 de 
pomi fructiferi pe marginea drumurilor, au 
reparat 12 poduri, au amenajat 5 terenuri 
sportive și au plantat puieți pe o suprafață 
de 30 ha. (Agerpres)

Pentru buna desfășurare a acestor tabere, 
Consiliul Central al Sindicatelor a luat de 
pe acum o serie de măsuri. Au fost organi
zate în cadrul consiliilor sindicale regionale 
comisii care au sarcina de a recruta pe ti
nerii participanți, de a-i instrui și a alcătui 
itinerarii de excursii. Se elaborează de ase
menea programe de tabere și s-au asigurat 
locurile de cazare și mijloacele de transport.

(Agerpres)

INTR-O ȘCOALĂ SĂTEASCĂ
Consfătuirea cadrelor didactice din cuprin

sul raionului Murgeni se terminase de mult. 
Acum, într-unul din birourile secției de în- 
vățămînt, avea loc o consfătuire. Partici
pant! erau cei 14 tineri învățători și învă
țătoare, repartizați la școlile din comuna 
Blăgești, directorul cel nou și activul secției. 
Asta se petrecea în preajma deschiderii nou
lui an școlar. Vorbea șeful secției:

— Cazul școlii din Blăgești e cel mai greu, 
tei care au fost pînă acum acolo n-au găsit 
calea spre sufletul oamenilor. S-au rupt de 
sat, de oameni, de problemele și de viața lor. 
§i directorul și învățătorii au dat înapoi în 
fața greutăților. S-au ascuns la adăpostul 
„cauzelor obiective" și lipsei de condițiuni. 
Rezultatul? Elevi neșcolarizați, nu știm pre
cis cîți; analfabeți iar nu știm cîți; săli de 
clase insuficiente, mobilierul distrus și mate
rial didactic puțin. Cam așa stă situația, to
varăși. După cum vedeți, e treabă multă de 
făcut la Blăgești...

Consfătuirea a ținut pînă în vremea prin
sului. Au stabilit mai în deamănunt, cu 
toții, planul de acțiune pentru „punerea pe 
roate" a școlilor de 7 ani din comuna 
Blăgești. Din discuții au mai reieșit 
și alte lucruri. Că cei 14 profesori, învăță
tori șl educatoare ce urmau să plece la Blă
gești erau aproape toți tineri, plini de entu
ziasm, de dragoste și dorință de muncă, dar 
majoritatea lipsiți de experiența muncii prac
tice; că noul director, însă, Ștefan Chiricuță, 
doar cu cîțiva ani mai în vîrstă decît cei
lalți, e un om plin de inițiativă, harnic, pri
ceput și aduce în colectivul acesta nou expe
riența lui de fost director al unei școli din 
Dobrogea; și, însfîrșit, că ei toți vor fi ca 
un fel de detașament de luptă pe frontul e- 
ducației și culturii și au ca sarcină imediată 
țedfesarea șeolii din comuna Blăgești.

După vreo două ceasuri de drum, hurducați 
cale de 9 km. în cele două căruțe încărcate 
cu cufere, valize, sacoșe, cei 15 membri ai 
acestui original detașament au ajuns pe 
tăpșanul din deal al satului. Satul, asemenea 
multor sate din regiunea Bîrlad, regiunea 
celor peste cinci mii de dealuri, era aici în 
fața lor. Unora le-a plăcut cum se înfățișa 
privirii lor acest sat de răzeși. Altora nu. 
Prea erau casele parcă aruncate cu furca pe 
cele două dealuri. Prea era întins și pe dea
luri și pe vale și ascuns aici ca într-un fund 
de ceaun. Altfel, caisele ee zăreau arătoase 
cu pomi roditori și cu vii prin prejurul lor, 
cu ogrăzi largi, ceea ce arăta că oamenii 
de pe aici sînt buni gospodari, așa cum li 
se spusese de altfel și la raion.

Cu ce să începem ?---------------------------- --------------

Grea întrebare. Ziua începerii noului an 
școlar se apropia și ei nu-i găsiseră încă 
răspunsul. Erau prea multe de făcut. Colec
tivul dascălilor număra acum 23 de to
varăși tineri și vîrstnici. Au trebu
it să înceapă cu toate deodată. S-au orga
nizat în grupe de muncă și și-au împărțit 
sarcini fiecăruia. Unii să se ocupe de pro
blema pregătirii sălilor de clasă existente 
și de mărirea numărului lor de la patru la 
șapte pe școală. Alții să afle numărul ade
vărat de elevi, de copii neșcolarizați și al 
analfabeților existenți în cele trei sate ale 
comunei. Ceilalți să vadă de mobilier, de 
material didactic și de întocmirea progra
mului pentru noul an școlar. După o săp- 
tămînă. cînd s-au strîns să vadă care e si
tuația, bilanțul nu se arăta prea roz: elevi 
în sat 300, dintre care 40 neșcolarizați, iar 
alți 20 școlarizați numai un an sau doi; 
analfabeți tineri și bătrtni 254, bănci, pu

ține, table, mese pentru catedre și mai pu
ține; sobe deloc, iar materialul didactic 
inexistent. In afară de acestea se iviră șl 
alte greutăți, cu sălile.

— Cu ce să -începem tovarăși ? — ia în
trebat tov. Chiricuță, directorul, pe membrii 
consiliului pedagogic. Unii au spus că er fi 
bine să se scrie de îndată secției de învă- 
țămînt de la raion. Să se arate greutățile, 
să se ceară fonduri, ajutor, lămuriri și noi 
instrucțiuni. Alții au propus să se meargă 
anul acesta așa tîrîș-grăpiș, să se înceapă 
noul an școlar tot numai în sălile de 
clasă existente. Băncile, catedrele și ta
blele le vor face ei „pe drum". Sobe de că
rămidă ? De unde să se ia cărămidă cît ai 
bate din palme ? Să se ciupească cele care 
sînt. Sînt ele din tablă veche, or scoate ele 
nițel fum, dar or da și căldură și-or mai 
ține încă o iarnă...

„Să începem o acțiune cu toți deputății 
satului, pentru adunare de fonduri și chiar 
să ne construim altă școală" — se auzi o 
propunere. Directorul se îmbujoră. „Da, e o 
propunere bună. Cu asta cred că trebuie să 
începem, împreună cu deputății". Se sfătui 
cu Constantin Stoian, organizatorul grupei 
sindicale, cu cei de prin jurul său, și apoi 
întocmiră planul de acțiune. Nu vor scrie la 
raion. Nu de asta au fost trimiși aici. Vor 
găsi încă trei săli prin casele din sat. Vor 
propune sfatului popular tinerea unei adunări 
obștești pe întreaga comună, unde directorul 
va arăta care este situația și se va cere spri
jinul oamenilor. Iar ei, profesorii, învățătorii 
și educatorii, vor munci fără odihnă și vor 
duce lucrurile la bun sfirșit.

Ajutorul sfatului
Ion Rogozan, președintele comitetului 

executiv al sfatului popular și ceilalți mem

bri di-n comitetul executiv, din toate cîte 
le-a spus directorul școlii, au înțeles bine 
două lucruri. Că școala trebuie imediat aju
tată; și că noul colectiv de învățători e un 
colectiv bun, care vrea să muncească, dar 
singuri nu vor reuși, ci la mu-nca și inițiati
vele lor trebuie și umărul deputaților co
munali. Așa a început colaborarea dintre în
vățători și deputați. S-au format colective 
lărgite pe fiecare circumscripție electorală. 
Un deputat, un învățător, un țăran membru 
de partid, un flăcău utemist și o delegată a 
comisiei de femei. Cu migală, cu răbdare, 
colectivele au început munca. Și oamenii din 
Blăgești nu s-au mai mirat cînd, după aceea, 
au văzut încă trei săli noi pentru școală ; 
că au apărut și bănci și table și catedre noi, 
ba chiar și cărămizile pentru sobe. Nu s-au 
mirat nici cînd au văzut că toți copiii, chiar 
și cei neșcolarizați, au fost prezenți din pri
ma zi de școală, și nici cînd au aflat că toți 
neștiutorii de carte, și mai vîrstnici și mai 
tineri, au pregătite caiete, manuale și cre
ioane. Le-a părut apoi foarte firesc lucru să 
audă că s-au și strîns pentru noua școală, 
ce se va construi, suma de 60.000 lei numai 
în cîteva luni. S-au bucurat și mai mult, 
cî-nd au auzit că din cei aproape 10 la sută 
elevi căzuți la cîte una și două materii în 
pătrarul I au rămas la sfîrșitul celui de-al 
IV-lea pătrar doar 2 la sută, iar elevii Ion 
Cercaru și Gh. Dima care au intrat în clasa 
a Il-a doar cu jumătate de alfabet învățat, 
știu azi să citească chiar și pe un ziar.

Oamenii din Blăgești mai știu azi și alte 
lucruri. Că de multe ori au trebuit să mear
gă ei, învățătorii și cu deputății, pe la por
țile oamenilor mai îndărătnici, să discute Cu 
ei că-i bine ca tot omul să știe a cunoaște 
litera cărții. Despre asta au ce povesti atît 
Ioana Severina și Antonica Carp cît și Anica 
Zaharia. Aceasta din urmă a învățat literele 
cel mai greu. In cinci zile de-abia a deslușit 
care e litera „a“ spre necazul învățătoarei 
Damian, care-și luase angajamentul s-o în
vețe literele înlr o săpțrmtnă.

Ceva despre alfabetizare ar putea spune 
și Doru Dima. Degeaba a lăsat el cîinii slo
bozi, degeaba s-a ascuns în casă, că tot n-a 
scăpat de învățătoare și alfabetizare. Cînd 
a văzut răzbătînd printre nori soarele pri
măverii, a răsuflat el nițel ușurat și s-a dus 
să-și facă de treabă pe la viișoară. Dar și 
aici l-a aflat învățătoarea.

— Să știi că diseară vin la lecție, tova
rășe Dima. Să nu faci cumva să nu fii a- 
ca.să !

— Ehei, am terminat cu cartea. Au venit 
acum alte treburi... Așa i-a răspuns învăță
toarei. Dar pînă seara s-a tot gîndit și a 
văzut că n-are încotro. Așteptînd-o să vină, 
a început să pregătească lecția la lumina 
lămpii. La șelălalt capăt al mesei învăța 

■svîrl'Uga lui de fată, Ariția, școlăriță silitoa
re, iar cînd vedea că tătoca se poticnește în 
neînțelegerea buchiilor, îi sărea într-ajutor.

După munca dusă împreună

Oamenii ajung să se cunoască și mai bine 
în focul muncii. Așa s-au cunoscut mai în
deaproape și membrii acestui nou colectiv 
școlar. In timpul care s-a scurs au ieșit la 
iveală atît calitățile fiecăruia cît și slăbiciu
nile unora sau chiar atitudinile dușmănoase. 
Dar colectivul nu s-a speriat. Pe cei căzuți 
în greșeală i-a ajutat să se îndrepte, iar pe 
dușman l-a alungat din sînul său.

Așa s-a ajuns și la respectarea programu
lui școlar și la vindecarea învățătorului Va- 
leriu Pancaș de a mai întîrzia de la ore. Așa 
au început să acționeze echipa de control 
inopinat, în frunte cu directorul, asistența 
la ore, schimbul de experiență și chiar invi
tarea unor părinți cere să asiste la orele de 
lecții. Apoi au apărut: caietele cu planifica
rea muncii la fiecare învățător, inclusiv di
rectorul; grafic pe școală, pe clase; caietul 
dirigintelui; și întrecerea între clase, pentru 
a da programe la căminul cultural, pentru 
cea mai curată, mai. disciplinată clasă și cu 
cele mai bune rezultate la învățătură, pen
tru cel mai bun cerc agrotehnic.

Munca unită, controlul permanent, spri
jinul tovărășesc, imediat și operativ, au dus 
la închegarea unui adevărat colectiv și la 
punerea cu adevărat „pe roate" a școlii 
din comuna Blăgești. Dar forța adevărată a 
acestui mănunchi de oameni tineri și harnici 
s-a dovedit atunci oînd au aflat că în rîndul 
lor a răbufnit una din metodele „educative" 
din trecut: bătaia. Și directorul și învățătorii 
și sfatul popular au aflat în aceeași zi că 
în una din clase se bate. Bătăușul era Anton 
Balrnuș. Consiliul pedagogic n-a mal aștep
tat ziua fixată în mod obișnuit pentru șe
dințe ci s-a întrunit, a cercetat lucrurile de 
îndată, a discutat și a luat măsurile cerute 
de faptă. Așa s-a dovedit că învățătorul bă
tăuș era un pui de lup — fiu de chiabur. Ei 
i-au exclus din colectivul lor, iar secția de 
învățămînt a raionului, din învățămînt.

Dar probleme și greutăți mai sînt încă. 
Ele n-au dispărut. Colectivul tînăr le-a în
scris pe toate într-un plan mai larg și conț 
creț de muncă. Printre altele poți afla că, 
la cererea școlii, sfatul i-a repartizat un lot 
de trei hectare pămînt bun. Pe el cei 300 de 
elevi vor învăța cum se cultivă grîul, porum
bul, legumele; că pînă la 1 decembrie toți cei 
254 de analfabeți vor trebui să știe să scrie 
și să citească; și că în vara aceasta învă
țătorii, școlarii, deputății și cu țăranii mun
citori din sat vor pune temelia noii școli de 
7 ani, cu patru săli de clase mari și lumi
noase. Pentru această treabă ei au și Cărat 
sus pe tăpșanul satului, unde în preajma 
începerii anului școlar se opriseră cei 15 
membri ai detașamentului lor, piatra ne
cesară.

Insă toate aceste angajamente au fost con
centrate într-unul singur, care a devenit tot
odată și o dorință arzătoare a întregului co
lectiv: la consfătuirea cadrelor didactice ce 
se va ține anul acesta la raion, toți partici- 
panții să poată auzi: ....și printre școlile
fruntașe, care fac cinste raionului nostru, se 
numără și școala din Blăgești..."

VASILE IOSIF
Corespondentul „Romîniei libere" 

in regiunea Bîrlad
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Declarațiile făcute unui corespondent al Agerpres 
de către agenții parașutați în R. P. R. de spionajul american

' După publicarea comunicatului Ministerului 
'Afacerilor Interne, un reprezentant al Agen
ției Agerpres a stat de vorbă cu Gheorghiu , 
Gheorghe și Cristescu Gheorghe parașutați pe 
teritoriul R.P.R. de serviciul de spionai ame
rican. Cu acest prilej, susnumiții au decla
rat următoarele:

Noi, cetățenii romîni Gheorghiu Gheorghe 
ți Cristescu Gheorghe, în timp ce ne aflam 
ca emigranți în străinătate, sub efectul pre
siunilor și propagandei, mincinoase a ameri
canilor și conducătorilor legionari — ce des. 
fășoară o activitate subversivă împotriva pa
triei noastre, — am pășit pe calea trădării 
intereselor poporului romîn, lăsîndu-ne recru
tați de serviciul de spionaj american.

După instrucția primită în școlile de spio
naj și diversiune, am fost parașutați de ame
ricani în Republica Populară Romînă, cu mi
siuni speciale de spionaj.

După sosirea noastră pe pămîntul romî- 
ftesc, ne-am dat seama de faptul că am fost 
profund înșelați și că drumul nostru nu este 
alături de americani, care duc o activitate 
de subminare împotriva Republicii Populare 
Romîne.

Ne-am convins de asemenea, că singura 
eaie cinstită pe care o putem urma este aceea 
de a he integra în eforturile poporului nostru 
și a duce, alaiuri de el, lupta împotriva celor 
ce-i poartă ură și caută să-i distrugă realiză
rile. Aceasta ne-a determinat să ne prezentăm 
de bună voie înaintea organelor de stat și, re- 
Cunoscînd în mod sincer crimele pe care le-am 
săvirșit, să rugăm să ni se ofere posibilita
tea de a ne răscumpăra vina, printr-o muncă 
cinstită, spre binele patriei.

Considerăm de asemenea că este de datoria 
noastră să demascăm propaganda calomnioa
să și acțiunile criminale ce le întreprind îm
potriva țării noastre serviciul de spionai a- 
merican și căpeteniile legionare.

Gheorghiu Gheorghe a arătat cele ce ur
mează: In timp ce eram șeful legionarilor 
din Austria superioară și secretar general 
al organizației A.C.R.A.S. (Asociația creș
tină a romînilor din Austria superioară), am 
primit dispoziții de la Horia Sima să mă pun 
in slujba spionajului american și să colabo
rez cu acesta în acțiunile sale criminale, îm
potriva Republicii Populare Romîne. Aceste 
dispoziții le-am primit în cadrul unei ședințe 
ținute la Salzburg cu toți conducătorii legio
nari din zonele de ocupație ale Ger
maniei occidentale și Austriei, la care au par
ticipat Horia Sima și Borobaru Traian:

In cadrul colaborării cu ofițerii centrelor 
de spionaj american „C.I.C." (din Linz și 
Bad Ischl), „INNESON" (alias „FOX") și 
„R1EDER", am aflat că multe .dintre căpete-, 
niile legionare se află în slujba serviciilor 
de informații american, englez și francez- 
din Germania occidentală și Austria.'

Astfel, legionarul Mailat Vasile este agen
tul centrului de spionaj american din Salz
burg; legionarul Puiu Traian este agentul 
Centrelor de spionaj americane din Salzburg 
și Viena; legionarul Popa Virgil este agen
tul centrului de spionaj american din Ger
mania occidentală; legionarul Marinescu Ni- 
colae este agentul centrului de spionaj din 
Innsbruck.

Traducîndu-șî în fapt planurile lor crimi
nale de diversiune și spionaj, serviciul de 
Informații american supune pe emigranți la 
tot felul de amenințări și presiuni, pentru 
a-i aduce pe acești oameni la disperare și 
B-i determina cu forța să accepte comiterea 
b tot felul de mîrșăvii. In acest scop, ameri
canii țin adeseori pe emigranți fără hrană, 
sub cerul liber, în locuri împrejmuite cu sîr- 
mă ghimpată, fără să le. dea posibilitatea 
să-și cîștige existența, ba ceva mai mult, 
cînd vreunul din emigranți își găsea o sluj
bă, spionajul american, prin diferite mașina- 
țiuni, punea la cale îndepărtarea lui din ser
viciu. Acei emigranți care nu se lăsau prinși 
în mrejele propagandei americane și se îm
potriveau ofertelor spionajului american, erau 
încadrați în legiunile străine, sau ajungeau 
cerșetori.

In continuare, Gheorghiu Gheorghe și 
IEristescu Gheorghe au spus:

In răstimpul scurt de cînd ne aflăm în 
patrie, am avut posibilitatea să ne convin
gem cu proprii noștri ochi, de rolul trădă
tor pe care-1 joacă diferitele centre și orga
nizații ale emigranțildr, create cu spriji
nul serviciului de spionaj american, în 
S.U.A., Anglia, Franța, Spania, Germania 
occidentală și alte țări, precum și rolul 
mîrșav și trădător deținut de conducătorii

Armament primit din partea serviciului de spionaj american 
de către agenții parașutați

Din activitatea Institutelor de cercetări științifice
® Colaboratorii Institutului de Cercetări 

Geografice au întreprins numeroase cerce
tări privind geografia fizică și econorrtică a 
țării noastre. Aceste cercetări științifice de 
teren și documentare, care vor fi intensifi
cate în cursul acestui an și în anul viitor,’ 
sînt necesare pentru alcătuirea primei1 „Mo
nografii fizico-geografice și ecoriomico-geo- 
grafice a R.P.R.". Monografia va cuprinde 
o introducere, două capitole de geografie 
fizică, un capitol referitor la populație, două 
capiiole referitoare la geografia economică 
și un capitol cu regiunile economice. In par
tea fizico-geografică se va descrie natura 
țării noastre cu toate caracterisiicele și par
ticularitățile ei. Partea de geografie eco
nomică a monografiei va oglindi particu
laritățile de dezvoltare a economiei țării 
noastre, cît și a diferitelor ramuri ale econo
miei naționale.

Noua monografie științifică a țării noas
tre va sta la baza elaborării unor manuale 

acestor centre, — vechi agenți ai serviciilor 
de spionaj ale statelor imperialiste.

Pentru un blid de linte primit de la stă- 
pînii lor — serviciile de spionaj ale S.U.A., 

conducătorii acestor centre precum și ai 
ăltor organizații de emigranți, recurgînd 
la provocări, îi forțează pe emigranțîi ro
mîni să intre în slujba- americanilor ca 
spioni și 6ă desfășoare propagandă ostilă.

Noi, ce am făcut nemijlocit parte din or
ganizațiile de spionaj, declarăm categoric 
că așa zisele comitete și centre de emi
granți s-au transformat în școli de diver
siune și spionaj, pentru desfășurarea activi
tății de subminare în țara noastră.

In ciuda făgăduielilor fabuloase, făcute 
de centrele de emigranți și de serviciul de 
spionaj american, un număr din ce în ce 
mai mare de emigranți își dau din ce în 
ce mai mult seama de rătăcirea lor nefastă 
și năzuiesc din tot sufletul să se. reîntoarcă 
în patrie, unde să arate deschis în fața 

Aparat de radio emisie-recepție cu care serviciul de spionaj american 
a înzestrat pe agenții parașutați

poporului cît de greșite au fost convingerile 
lor și să muncească cinstit pentru înflori
rea patriei.

Cu prilejul unei alte întrevederi avut* cu 
Horia1 Sima, acekta a arătat că serviciile 
de spionaj american și francez au înființat 
un comandament unic cu sediul în Franța. 
Conducătorul acestui comandament este 
Leisersohn, ofițer al serviciului de spionaj 
american, iar din partea serviciului de in
formații francez, au fost numiți colonelul 
Beaumont din Biroul 2 francez, maiorul De- 
vaux și o serie de alți ofițeri ai spionajului 
francez.

Cu acest centru conlucrează legionarii 
Borobaru Traian, Dumitriu Mircea, Mușates^ 
cu Mircea și Crețu Dumitru, foști agenți ai 
spionajului hitlerist.

Același centru folosește în mod activ și 
„Comitetul Național Romîn", reprezentat 
prin fostul general Petrescu Puiu și cunos- 
cuții agenți ai1 serviciului de spionaj fran
cez, Opran Mihail și Neferu Dumitru.

Centrul de spionaj susmenționat ne-a tri
mis în Franța, unde timp de peste un an am 
urmat cursurile unor școli de spionaj și di
versiune. Una dintre aceste școli se găsește 
în localitatea Andilly, la cca. 50—60km.de 
Paris, iar alta — la Chevilly, în apropierea 
orașului Bourg la Reine.

Instructori la aceste școli erau: spionul 
american, cunoscut sub numele conspirativ 
„Vidai" și ofițerii serviciului de spionaj 
francez Beaumont, Blondei, Saumier (nume 
conspirativ „Charpentier") și alții.

Totodată, instructajul pe linie de spionaj 
șî alte forme de activitate de subminare, 
ne-au fost făcute și de căpeteniile legionare 
Horia Sima, Borobaru Traian, Mușatescu 
Mircea, Dumitriu Mircea, Ponta Petre și 
Verca Afilon.

La aceste șddli ne-,au învățat radiotele
grafia, tehnica falsificării documentelor și 
ștampilelor, cifrul, fotografierea obiectivelor 
militare, am făcut exerciții de tir și sărituri 
cu parașuta. Am efectuat cîteva exerciții 

de geografie a' patriei pentru învățămîntul 
elementar și mediu, cît și la tipărirea de 
cursuri de geografie fizică și economică a
R. P.R. pentru învățămîntul superior.

e Institutul de Cercetări Economice de pe 
lîngă Academia R.P.R. desfășoară o rod
nică activitate științifică legată de trans
formarea socialistă a agriculturii țării noas
tre. Colectivul secției agrare, bunăoară, a 
realizat în cinstea zilei de 1 Mai două mo
nografii. In vederea alcătuirii „Monografiei
S. M.T.-Budești" un grup de cercetători au stu
diat timp de aproape un an de zile organiza
rea S.M.T.-uiui din Budești. și munca des
fășurată în cele 13 întovărășiri agricole și 
12 gospodării agricole colective din raioa
nele Oltenița, Brănești.și Vidra, pe care le 
deservește.

„Organizarea muncii șl repartiției produ
selor în întovărășirile de lucru în comun al I 
pămîntului", este a doua lucrare în vederea I

practice în Alpii italieni, primind în acest 
scop legitimații italiene false.

Concomitent, ofițerii serviciilor de spionaj 
american și francez și conducătorii legionari 
sădeau în mod sistematic în noi ura lor tur
bată împotriva poporului romîn, povestindu- 
ne tot felul de minciuni despre patria noa
stră.

Am fost avertizați în modul cel mai sever, 
că dacă vom fi arestați de organele Securi
tății, să nu divulgăm niciun fel de date cu 
privire la activitatea serviciului de spionaj 
american, iar în fața pericolului unei even
tuale arestări să înghițim otrava ce ne-a 
fost dată de către „Vidai".

Am primit din partea serviciului de spio
naj american și a conducătorilor legionari 
mai sus arătați misiunea să culegem și să 
le transmitem informații cu caracter de spio
naj, referitoare la obiectivele militare și in
dustriale, în vederea comiterii unor acte de 
diversiune.

! După terminarea instructajului am fost 
transportați cu un avion american în Grecia, 
fiind însoțiți de „Vidai". Aici, într-o casă 
conspirativă a serviciului de spionaj ameri1 
can, situată în Noua Glifadă — suburbie 
a orașului Atena — ni s-a făcut un instruc
taj suplimentar, am primit aparate de radio 
emisie-recepție, armament, cifruri, coduri, 
hărți, mijloace pentru scrierea secretă, impri
mate cu antetul diferitelor instituții romî
nești, buletine de identitate și livrete milita
re false, bani romînești și monede de aur. 

După definitivarea instructajului și echi
pare am fost transportați într-o noapte pe 
un aerodrom american militar, situat la 20 
km. de Atena, îmbarcați pe un avion ameri
can cu 4 motoare, cu echipaj american și 
parașutați în Romînia.

Ajunși în Republica Populară Romînă am 
încercat să ducem la îndeplinire misiunile 
primite din partea serviciului de spionaj ame
rican, dar în curînd ne-am convins de faptul 
că poporul este împotriva noastră și că a 
merge mai departe pe drumul indicat de 
spionajul american și de conducătorii legio
nari vînduți americanilor înseamnă a iovi 
în viața bună pe care și-a făurit-o poporul 
tornîn.

Treptat, s-a trezit în noi dorința să ieșim 
din prăpastia în care am fost aruncați de că
tre serviciul de spionaj american.

In această prăpastie se mai află încă 
mulți emigranți, victime nenorocite ale unel
tirilor criminale ale imperialiștilor ameri
cani.

Un timp oarecare ne-am abținut însă de 
a ne împărtăși unul altuia, impresiile și în
doielile ce ne-au cuprins, dar ulterior, în fie
care dintre noi a apărut în aceeași măsură 
dezgustul pentru misiunile ce ne-au fost 
date de serviciul de spionaj american și am 
luat hotărîreâ să ne prezentăm la organele 
Securității Statului, să mărturisim vinovăția 
noastră, crimele pe care le-am comis și să 
ne punem la dispoziția autorităților.

Am primit cu o nețărmurită bltcurie comu
nicarea că nu vom fi trași la răspundere pe
nală, că ni se acordă libertatea de a ne 
alege domiciliul și de a. munci spre binele 
patriei noastre.

Puterea populară ne-a dat posibilitatea de
plină să ne vedem greșelile, să'le înțelegem, 
să ne dăm singuri seama de ele și de bună 
voie să revenim în rîndurile poporului. Sîn
tem convinși din propria noastră experiență 
că recunoașterea greșelilor înseamnă curăți
rea conștiinței noastre de minciuna și auto- 
amăgirea în care am trăit ani îndelungați.

De asemenea, sîntem convinși de faptul că 
în mijlocul poporului nostru poate reveni ori. 
cine, dar numai avînd conștiința curată. Noi 
am văzut că puterea populară își deschide 
larg porțile în fața tuturor acelora care la 
îndemnul conștiinței se întorc plini de căință 
în patrie.

încredințăm guvernul romîn că pentru ati
tudinea umanitară pe care ne-a arătat-o —- 
după ce am înțeles pe deplin gravitatea cri
melor de care ne facem vinovați și ne-am 
prezentat de bună voie în fața autorităților — 
că nu vom precupeți eforturile noastre inte
lectuale și fizice în slujba Republicii Populare 
Romîne.

Totodată, nu-i putem trece cu vederea pe 
oamenii care se află în ,așa numita emigra
ție, inclusiv pe cei căzuți sub influența pro
pagandei dușmănoase. îndemnăm pe frații 
noștri ce se află în afara granițelor patriei 
să se întoarcă acasă la rudele și ființele ce 
le sînt dfagi, la o viață cinstită în patrie.

căreia au fost studiate, din punct de vedere al 
organizării și repartiției veniturilor, 47 de 
întovărășiri din regiunile Cluj, Arad, Stalin, 
Baia Mare, Hunedoara, Oradea, Craiova, Pi
tești, București, Constanța, Suceava și Iași.

® Colectivul secției de istoria teatrului 
din cadrul Institutului de Artă de pe lîngă 
Academia R.P.R. lucrează în prezent o sea
mă de monografii de popularizare a celor 
mai interesante figuri de actori. Astfel a 
fost terminată „Monografia Costache Cara- 
giale" și este în curs de elaborare „Mono
grafia Matei Millo". In afară de aceasta, 
colaboratorii secției au mai făcut o seamă 
de cercetări și studii pentru stabilirea rela
țiilor dintre teatrul rus și teatrul romînesc, 
care sînt concretizate în studiile: „Contri
buții la studiul influenței teatrului clasic rus 
asupra dezvoltării realismului în teatrul ro
mînesc", „Primele reprezentații cu „Revizo
rul ‘, de N. Gogol în teatrul romînesc".

Al doilea concert 
al orchestrei de muzică 

națională chineză
Sub auspiciile Institutului Romîn pentru 

Relațiile Culturale cu Străinătatea, orchestră 
de muzică națională chineză, dirijată de Cin 
Pen-cian, a prezentat marți seara în sala 
Ateneului R.P.R., un concert care a cuprins 
un bogat program de muzică clasică și mu
zică, populară din diferite regiuni ale Chinei 
populare.

Cu multă măiestrie au fost interpretate 
cîntecul clasic „Ajunul anului nou“, cînte- 
cul popular din Mongolia interioară „Intîlni- 
re fericită", cîntecul liric „Cale luminoasă", 
Cîntat la instrumentul popular er-hu și al
tele.

Cîntecele populare romînești „La cules de 
cucuruz" și „Am un leu și Vreau să-l beau", 
scrise pentru orchestra de instrumente popu
lare chinezești de Ionel Budișteanu, au fost 
bisate.

Cel de al doilea concert prezentat de solii 
artei chineze a fost primit cu Căldură de 
publicul bucureșteân.

(Agerpres)

Excursii școlare
CRAIOVA (de la corespondentul nostru). 

— Elevii și cadrele didactice de la școlile 
din Cuprinsul raionului Craiova au încheiat 
cu succes un an de muncă rodnică. Așa cum 
au obișnuit și în alți ani, înainte de a pleca 
în vacanță ei Vor face o serie de excursii în 
diferite centre muncitorești și locuri pitorești 
spre a cunoaște frumusețile și bogățiile ța
rii. Din inițiativa secțiunii de învățămînt 
a sfatului popular raional, zilele acestea un 
număr de 60 de elevi de la școala elementa
ră din comuna Șopotu, comună situată la 
peste 30 km. depărtare de oraș, vor face o 
excursie în orașul Craiova. Ei vor vizita cu 
acest prilej diferite fabrici, șantiere, muzee, 
și expoziții din oraș, consolidîndu-și în felul 
acesta cunoștințele căpătate în cursul anu
lui. Asemenea excursii vor face în Zilele ur
mătoare și elevii de la școlile elementare 
din comunele Vîrvoru, Beloțu, Lazu și al
tele.

Un alt număr de peste 200 elevi, însoțiți 
de profesori și învățători vor pleca nu peste 
mult timp într-o excursie mai îndepărtată, 
spre a vizita minele de cărbuni de pe valea 
Jiului, stațiunile balneare Govora, Olănești 
și altele.

De asemenea, peste 100 cadre didactice de 
la școlile din raion vor pleca într-o excursie 
de mai lungă durată. Ei vor vizita localită
țile Rîmnicu-Vîlcea, Călimănești, Sibiu, 
Orașul Stalin, Predeal, Sinaia și București.

In unele localități ei vor prezenta și pro
grame artistice date cu concursul brigăzii 
ârtistice de agitație a sindicatului raional a 
lucrătorilor din învățămînt, ce-i va însoți.

Deschiderea festivă 
a etapei a ii-a a Concursului 

național al tinerilor soliști
Marți dimineața a avut loc în sala Dalles 

deschiderea festivă a etapei a Il-a ă Con
cursului național al tinerilor soliști organi
zat în cinstea celui de al V-lea Festival 
Mondial al Tineretului și Studenților de la 
Varșovia.

A luat cuvîntul președintele juriului cen
tral de concurs, Petre Ștefănescu-Goangă, 
artist al poporului din R.P.R., care a urat 
participanților la concurs succes deplin.

Din juriul central de concurs fac parte 
Alfred Alessandreseu, Ion Dumitrescu, ' An
ton Romanovschi, Alfred Mendelsohn, mae
ștri emeriți ai artei din R.P.R., Dagobert 
Bucholz, Vasile Jianu, artiști emeriți ai 
R.P.R. și alți artiști, reprezentanți ai' C.C. 
al U.T.M. și ai sfatului popular al Capi
talei.

La concurs participă tineri artiști din în
treaga țară. Alături de candidații reușiți în 
prima etapă a Concursului se prezintă și 
laureați ai concursurilor naționale și inter
naționale anterioare.

Etapa a Il-a a Concursului național al ti
nerilor soliști începe în dimineața Zilei de 
miercuri 15 iunie, în aceleași săli în care 
s-a desfășurat și etapa I. (Agerpres).

Vizita unor oaspeți brazilieni 
la Institutul de cercetări 

agronomice 
al Academiei R.P.R.

Membrii delegației de activiști sindicali, 
muncitori și tehnicieni din domeniul agricul
turii din Brazilia care, la invitația Consiliu
lui Central al Sindicatelor din R.P.R., vizi
tează țara noastră, s-au întîlnit marți dimi
neață cu oamenii de știință de la Institutul 
de cercetări agronortiice al Academiei R.P.R.

Oaspeții au fost întîmpinați de un grup 
de colaboratori științifici ai Institutului, în 
frunte cu prof. Al. Priadcenco, membru cores
pondent al Academiei R.P.R., director al sec
torului de ameliorare a plantelor din cadrul 
l.C.A.R.-ului. Membrii delegației braziliene 
s-au interesat îndeaproape de lucrările știin
țifice ale cercetătorilor din cele 14 secții și 27 
de stațiuni experimentale ale l.C.A.R.-ului, 
de structura organizatorică a Institutului, 
de sprijinul pe care oamenii de știință îl dau 
practicii agricole în țara noastră.

Oaspeții au vizitat apoi laboratoarele sec
toarelor de ameliorare a plantelor, de fitopa- 
tologie și de agrotehnică.

(Agerpres)

LOTO CENTRAL
Comisia centrală de validare a stabilit 

pentru tragerea LOTO-CENTRAL din 10 
iunie a:c. următoarele premii:

La categoria I 4 premii a 25.642 lei fie
care, plus 15 premii sfert, la categoria II 
20 premii a 7.226 lei fiecare, plus 30 premii 
sfert, la categoria III 68 premii a 2.245 lei 
fiecare, plus 82 premii sfert, la categoria 
IV 72 premii a 2.070 lei fiecare, plus 96 
premii sfert, la categoria V 142 premii a
l. 021 lei fiecare, plus 210 premii sfert, la
categoria VI 159 premii a 900 lei fiecare,
.plus 247 premii sfert, la categoria VII 214
premii a 654 -lei fiecare, plus 358 premii
sfert.

La premiul special A:
8 premii a 5.888 lei fiecare, plus 3 premii 

sfert.
La premiul special B:

2 premii a 18.735 lei fiecare, plus 3 premii 
sfert.
La premiul special C:

3 premii a 14.720 lei fiecare, plus 2 premii 
sfert.
Plata cîștigurilor se face cti începere de 

azi miercuri 15 crt.
Tragerea viitoare are loc vineri 17 iunie

ac.

Recepția oferită de A. P. Volkov și V. T. Lațis 
în cinstea delegației Riksdagului suedez

MOSCOVA 14 (Agerpres). — TASS trans
mite : După cum s-a mai anunțat, la 13 iu
nie, A. P. Volkov, președintele Sovietului 
Uniunii al Sovietului Suprem al U.R.S.S., și 
V. T. Lațis, președintele Sovietului Națio

Cuvîntarea lui V. T. Lațis

Domnule președinte I
Domnilor deputați ai Riksdagului suedez I
Sosirea dumneavoastră în Țara Sovietică 

constituie un eveniment memorabil. Sînt pro
fund convins că vizita pe care ați făcut-o în 
țara noastră contribuie la întărirea relații
lor de bună vecinătate dintre Suedia și Uni
unea Sovietică, la dezvoltarea și adîncirea 
prieteniei și respectului reciproc dintre po
poarele suedez și sovietic.

Pentru a cunoaște sub toate aspectele 
viața popoarelor unei țări atît de mari ca 
Uniunea Sovietică, două săptămîni constituie 
desigur un termen foarte scurt și insufici
ent. Am căutat să ținem seama de toate do
rințele dumneavoastră și, în ce he privește, 
am luat toate măsurile pentru ca scurta 
dumneavoastră vizită în Uniunea Sovietică 
să Vă dea posibilitatea să luați cunoștință 
de cele mai diferite aspecte ale vieții noas
tre, de cele mai diferite domenii ale activi
tății oamenilor sovietici. Ați văzut realizările 
noastre. Ați văzut de asemenea și greutățile 
și lipsurile noastre. Ați aVUt posibilitatea să 
vă convingeți că poporul nostru sovietic, 
ocupat cu munca pașnică constructivă, vrea 
să trăiască în pâce și în bună înțelegere cu

Cuvîntarea Iul
Domnilor președinți ai Sovietului Suprem I 
Delegația suedeză care a avut posibilita

tea să viziteze diferite regiuni ale Uniunii 
Sovietice se întîlnește astăzi cu gazdele lor 
— domnii președinți ai Sovietului Suprem.

Călătoria noastră a fost extrem de rodnică. 
In aceste minunate zile de primăvară am a- 
vut prilejul să vedem capitala Uniunii So
vietice cu bogatele ei monumente istorice și 
comori culturale. Impărțindu-ne în grupuri, 
am străbătut uriașe întinderi. Călătoriile des
tul de îndelungate cu avionul făcute de cele 
trei grupuri ale noastre ne-au dat o ima
gine reală a vastelor întinderi ale Uniunii 
Sovietice.

Pretutindeni am putut vedea desfășurîn- 
du-se o ihtensă activitate constructivă, o 
muncă creatoare. Am vizitat cu toții împre
ună Stalingradul — acest oraș vestit în 
istorie prin felul cum s-a apărat. Am vă
zut cum acest oraș s-a ridicat din nou din 
ruine și începe acum să înflorească ca ni
ciodată în trecut. Am văzut cum o re
giune atît de veche și atît de importantă 
pentru aprovizionarea unor uriașe grupuri 
de populație cum este Ucraina, se dezvoltă 
tot mai mult și cît de mare este dezvoltarea 
industrială în regiunea Donbasultii. Am 
avut prilejui să vedem industria Gruziei 
și văile ei înfloritoare, am văzut de 
asemenea cum își croiesc drum vremurile 
noi în depărtatele și romanticele orașe Taș- 
kent și Samarkand.

Am fost puși la curent cu planurile pri
vind viitorul apropiat, plandri cate dove
desc un îndrăzneț spirit de intreprindere și 
d voință oreatoare de neînfrînt.

Am urmărit cu atenție problemele de pro
ducție ale agriculturii, succesele în domeniul 
dezvoltării căilor de comunicații, obținute 
înainte de toate datorită creării unor uriașe 
cabale.

Desigur am văzut și lucruri care au tre
zit în noi dorința de a critica. Ceea ce am 
văzut în domenitil asigurărilor sociale a 
găsit aprobarea noastră deși noi credem că 
țara noastră a mers mai departe în multe 
privințe. Ne-a bucurat îndeosebi grija cu 
care înconjurați copiii și tineretul. Am 
vizitat creșe, școli și universități unde munca 
se desfășoară în mod vădit cu un uriaș entu
ziasm.

^Părăsim Uniunea Sovietică sub impresia 
năzuinței spre progres care o caracterizează 
și a hărniciei poporului ei. Am rămas cu 
impresia că am fost oaspeți îtttr-o țară in 
care se desfășoară din toate puterile o ac-

Inminarea Premiului Internațional al Păcii 
lui Edouard Hernot

LYON 14 (Agerpres). — TASS transmi
te: La 13 iunie, în sala consiliului munici
pal din Lyon a avut loc solemnitatea în- 
mînării Premiului Internațional al Păcii lui 
Edouard Herriot, unu) din cei mai bătrîni 
oameni de stat ai Franței, președinte de 
onoare al Adunării Naționale și primar al 
orașului Lyon. Premiul i-a fost conferit de 
Consiliul Mondial al Păcii.

Pentru înmînarea Premiului, la Lyon au 
sosit membrii juriului pentru conferirea Pre
miilor Internaționale ale Păcii: scriitorii 
Vercors (Franța), Vanda Vasilevskaia 
(U.R.S.S.) și Anna Seghers (Republica De
mocrată Germană), precum și doamna Far- 
ge, Pierre Cot și Laurent Casanova, mem
bri ai prezidiului Consiliului Naționaj al 
Păcii din Franța.

Intr-un scurt cuvînt introductiv, scriitorul 
Vercors a salutat pe Edouard Herriot în 
numele Consiliului Mondial al Păcii și al 
tuturor popoarelor iubitoare de pace.

Scriitoarea Vanda Vasilevskaia a subliniat 
că popoarele din lumea întreagă nutresc 
sentimente de dragoste și recunoștință față 
de Edouard Herriot. Vă transmit, a spus 
ea, cele mai bune urări în numele Consiliu
lui Mondial al Păcii, al Comitetului sovie
tic pentru apărarea păeii și al tuturor oa
menilor sovietici care vă țin minte și vă 
iubesc și care nu vor uita niciodată că încă 
cu mai bine de 30 de ani în urmă v-ați pro
nunțat pentru apropierea popoarelor Franței 
și U.R.S.S. Vă urez sănătate și mulți ani de 
viață, energie minții dvs. luminoase în Itipta 
pentru binele Franței și pentru pace între 
popoare.

Anna Seghers a amintit de ' lupta lui 
Herriot împotriva fascismului german și îm

Cel de al 30-lea Congres al C. G. T.
PARIS 14 (Agerpres!. — Prezentînd la 

12 iunie raportul în cadrul celui de al 30-lea 
Congres al Confederației Generale a Muncii 
din Franța (C.G.T.), Benoît Frachon, secretar 
general al Confederației, a caracterizat condi
țiile în care s-a desfășurat activitatea C.G.T. 
în perioada dintre congresele ai 29-lea și 
30-lea. Raportorul a subliniat că cercurile 
guvernante din Franța au încercat să îm
piedice activitatea celei mai mari organiza
ții sindicale a oamenilor mUncii francezi, 
rtiergînd chiar pînă la arestarea conducăto
rilor ei. Burghezia franceză nu a reușit însă 
să frîngă voința de luptă a clasei munci
toare pentru apărarea drepturilor ei legitime.

In continuare, Benoît Frachon a1 vorbit 
despre situațiq economică din Franța. Be
noît Frachon a demascat falsitatea propa
gandei economiștilor burghezi despre „pros

nalităților al Sovietului Suprem al U.R.S.S, 
au oferit o recepție în Cinstea delegației 
Riksdagului suedez.

In cadrul recepției, V. T. Lațis și G. Nil
sson au rostit cuvîntări.

toate popoarele lumii, inclusiv cu poporul 
suedez, care este vecin cu noi. Poporul so
vietic nu are nevoie nici de pămînturi stră
ine, nici de avuții străine. Poporul sovietic 
nu tinde spre dominație mondială și nu a- 
menință pe nimeni, totodată însă nimeni nu 
va reuși să-l intimideze.

Cred că dumneavoastră, iubiții noștri 
oaspeți, ați avut deplina posibilitate să vă 
convingeți de acest lucru. In aceasta constă 
tocmai marea valoare a întîlnirii noastre, a 
contactului nostru direct și a cunoașterii 
reciproce. Cînd vă veți înapoia în patrie 
veți povesti despre aceasta poporului vostru, 
si aceasta va constitui o contribuție nepre
țuită la cauză întăririi și dezvoltării respec
tului reciproc și încrederii dirttre popoarele 
noastre, la cauza asigurării păcii in lumea 
întreagă.

Vă rugăm să transmiteți poporului suedez 
salutul nostru cordial și cele mai bune urări 
de înflorire economică și Culturală.

Urăm parlamentului țării voastre — Riks
dagului Suediei — o activitate încununată de 
succes și rodnică.

V. T. Lațis și-a încheiat cuvîntarea toas- 
tînd în cinstea prieteniei dintre popoarele 
Suediei și Uniunii Sovietice.

Gusfaf Nilsson
tivitate pașnică constructivă în scopul ri
dicării nivelului de trai al populației.

Peste tot am putut vedea mărturii ale 
faptului că poporul tinde spre securitate, spre 
garanții împotriva distrugerilor unui . nou 
război, spre o pace trainică. Țâra pe care o 
reprezentăm nu a mai dus lupte de peste 
140 de ani. Chiar dacă trebuie să cheltuim 
pentru apărare sume uriașe în raport cu po
sibilitățile noastre, totuși pacea îndelungată 
ne-a permis să folosim din plin bogățiile 
noastre naturale și resursele de muncă ale 
poporului nostru pentru a ridica țara la acel 
înalt nivel de trai la care se află astăzi.

Cunoaștem ce preț are pacea!
Tocmai de aceea linia principală a poli

ticii noastre externe care înseamnă pace și 
înțelegere reciprocă cu toate națiunile se 
bucură de sprijinul întregului popor.

Pentru noi, cu experiența noastră care 
vorbește despre binefacerile păcii și cu ore- 
dința noastră în posibilitatea unei rezolvări 
pașnice a problemelor internaționale este în- 
ttutotul firesc să sprijinim toate năzuințele 
spre înțelegere reciprocă între popoare. Toc
mai pe aceasta se întemeiază tfadiționâlâ 
politică suedeză a neutralității.

Știm că cele mai multe conflicte izbucnesc 
în ultima instanță ca urmare a posibilități
lor simțitor deosebite de aprovizionare în 
diferitele părți ale lumii. Iată de Ce ajutorul 
acordat țărilor slab dezvoltate pentru ca ele 
să poată ajunge la un nivel mai înalt de 
autoaprovizionare, constituie o politică paș
nică practică pe care Suedia o sprijină din 
plin.

Delegația suedeză mulțumește pentru invi
tație, pentru toate eforturile care au fost fă
cute pentru ca vizita noastră să fie instruc
tivă și rodnică, și în special pentru minu
nata ospitalitate. Noi am stabilit un contact 
cu numeroase persoane și ■ avem speranța 
puternică că acest contact va fi continuat. 
Credem într-o viitoare înțelegere reciprocă 
și colaborare plină de încredere intre po
poare. Sîntem de părere că există posibilita
tea de a crea o astfel de lume. Marele popor 
al Uniunii Sovietice poate aduce o contribu
ție uriașă la cauza asigurării Unui asemenea 
viitor de dorit pentru omenire.

•fc
In numele delegației Riksdagului suedez 

Gustaf Nilsson a oferit Sovietului Suprem 
al U.R.S.S. în dar ca amintire o casetă de 
argint. Membrilor delegației le-au fost ofe
rite daruri prețioase din partea Sovietului 
Suprem al U.R.S.S. 1

Recepția a decurs într-o a'mosferă de 
cordialitate și prietenie.

potriva reînvierii militarismului german, 
pentru triumful forțelor democrate în Ger
mania.

Noi. francezii, a spUs Pierre Cot, deputat 
în Adunarea Națională, vă mulțumim pentru 
meritele dvs. față de țara noastră și decla
răm că faptul că Premiul Internațional al 
Păcii v-a fost conferit dvs., înseamnă o cins
te acordată întregii Franțe.

In scurta sa cuvîntare de răspuns, E. 
Herriot a mulțumit Consiliului Mondial al 
Păcii pentru înalta onoare ce i s-a acordat, 
decernîndu-i-se Premiul Internațional al 
Păcii.

In continuare, H&rriot a spus: M-am 
străduit să restabilesc relațiile normale ale 
Republicii Franceze cu țara pe care am vă
zut -o^ cu ochii mei. Am văzut poporul aces
tei țări și am jurat să fac totul pentru a 
contribui la apropierea țării mele de acest 
popor. Nu am regretat niciodată această 
hotărîre pe care am luat-o în 1924. Am vă
zut atunci că poporul rus nu are pentru 
Franța decît o atitudine frumoasă. Poporul 
rus are o inimă mare. Repet: Niciodată nu 
am regretat inițiativa mea atunci cînd m-am 
pronunțat pentru restabilirea relațiilor nor
male cu Uniunea Sovietică. Am considerat 
întotdeauna că poporul rus este gata să 
lupte pentru^ Franța. Nu voi uita niciodată 
că el și-a vărsat sîngele pentru restabilirea 
independenței Franței în timpuj ultimului 
război. Am iubit întotdeauna și voi conti
nua să iubesc acest popor.

In încheiere, Herriot a spus: Nu mi-ain 
îndeplinit încă sarcinile în viață. Voi lupta 
pentru apropierea între popoare. Voi rămîne 
pînă la sfîrșitul vieții mele așa cum m-ați 
cunoscut și mă .cunoașteți — francez și de
mocrat.

peritatea" economiei franceze, el a citat date 
care dovedesc în mod grăitor că în realitate 
în Franța se dezvoltă în primul rînd acele 
ramuri ale industriei care sînt legate de pro
ducția de război.

Bertoît Frachon s-a ocupat apoi de pro
iectul programului de acțiune al C.G.T. 
prezentat spre aprobare țohgfesulUi. Pro
gramul de acțiune oglindește revendicările 
imediate ale oamenilor muncii și are drept 
scop asigurarea unității lor în lupta pentru 
îmbunătățirea situației maselor, pentru pace.

Raportorul s-a ocupat îndeaproape de lip
surile programului economic al C.G.T. adoptat 
de cel de al 29-lea congres, subliniind că nu 
a corespuns năzuințelor clasei muncitoare, 
revendicărilor ei economice și luptei de cla
să în etapa actuală, în condițiile intensifică
rii exploatării maselor muricitodre.
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Ecouri din străinătate la nota guvernului sovietic din 13 iunie
I PARIS 14 (Agerpres). — TASS trans
mite: Nota guvernului U.R.SIS. din 13 iunie 
este comentată pe larg în presa pariziană. 
Majoritatea ziarelor de dimineață, publică 
textul notei, subliniind că ea a fost primită 
cu satisfacție în Franța.

Ziarul „Franc Tireur" arată că nu este cu 
putință ca durata conferinței șefilor guver
nelor celor patru puteri să fie atît de limi
tată, și declară că șefii guvernelor Franței 
și Angliei pot foarte bine să cadă de acord 
să prelungească lucrările conferinței.

Ziarul „L’Humanite" declară că nota gu
vernului sovietic constituie o nouă dovadă 
elocventă a năzuinței lui de a înlătura toate 
piedicile care stau în calea desfășurării cu 
succes a conferinței șefilor guvernelor celor 
patru puteri. In legătură cu aceasta, ziarul 
amintește că „U.R.S.S. întreprinde mereu 
noi acțiuni avînd ca scop să contribuie la 
slăbirea încordării internaționale".

a ★
LONDRA 14 (Agerpres). — TASS trans

mite: Nota guvernului sovietic în legătură 
cu conferința șefilor guvernelor celor patru 
puteri a avut un larg ecou în presa engleză 
și în cercurile politice din Londra.

Un purtător de cuvînt al ministerului en
glez al Afacerilor Externe a comentat nota 
în mod favorabil.

Ziarul „Daily Telegraph and Morning 
Post" și o serie de alte ziare subliniază în 
titluri că conferința șefilor guvernelor celor 
patru puteri va începe la 18 iulie.

Majoritatea ziarelor de dreapta își concen
trează atenția asupra problemei duratei con
ferinței șefilor guvernelor celor patru puteri, 
ocolind o problemă mai importantă și anume 
aceea a sarcinilor conferinței al cărei scop, 
după cum se știe, trebuie să fie micșorarea 
încordării internaționale și întărirea încrede
rii reciproce între state.

Totodată unele ziare influente recunosc 
că propunerile care urmăresc limitarea exce
sivă a conferinței, nu corespund însemnătă
ții acesteia și că tratative care s-ar desfă
șura într-o grabă nejustificată nu ar con
tribui la reglementarea cu succes a proble
melor internaționale importante. Astfel, zia
rul „Scotsman" scrie într-un articol redac
țional că „cele patru zile rezervate trata
tivelor nu sînt suficiente pentru rezolvarea 
problemelor care stau în fața șefilor guver
nelor", i ,

Austria a depus spre păstrare 
instrumentele de ratificare 
ale tratatului de la Viena
MOSCOVA 14 (Agerpres). — TASS trans

mite : La 14 iunie 1955, la Ministerul Aface
rilor Externe al U.R.S.S., A. A. Gromîko, 
prim locțiitor al ministrului Afacerilor Ex
terne a primit din partea ambasadorului ex
traordinar și plenipotențiar al Republicii 
Austria în U.R.S.S., N. Bischoff, instrumen
tele de ratificare austriece ale Tratatului de 
stat cu privire la restabilirea unei Austrii 
independente și democrate, semnat la Viena 
la 15 mai 1955 și ratificat de președintele 
Republicii Austriece la 8 iunie 1955.

închiderea 
calzi dz a 12-a sesiuni 

a Comisiei Dunării
BUDAPESTA 14 (Agerpres). — M.T.I. 

transmite: La 13 iunie s-a închis cea de a 
12-a sesiune a Comisiei Dunării.

In cadrul dezbaterilor asupra punctului 3 
de pe ordinea de zi, delegații au ascultat ra
portul cu privire la aplicarea propunerilor fă
cute în cadrul celei de a 7-a sesiuni în le
gătură cu unificarea controlului vamal și sa
nitar în țările membre. In ședința plenară 
s-a constatat că statele membre ale Comi
siei Dunării care urmează să aplice aceste 
propuneri în țările respective, vor adopta din 
ce în ce mai mult măsuri uniforme în legă
tură cu controlul vamal și sanitar. Comisia 
a adoptat apoi bugetul Comisiei Dunării pe 
anul 1954 și raportul cir privire la întocmi
rea bugetului pe 1955, prezentat de Ida A- 
vramescu, șef contabil ăl Comisiei Dunării.

Criticînd poziția S.U.A. în această pro
blemă, ziarul scrie: „In Statele Unite se 
exprimă părerea că Anglia a vrut la început 
ca tratativele să dureze mai mult de patru 
zile, dar că Eisenhower se menține ferm pe 
poziție...

Atît Eisenhower cît și Dulles au subliniat 
că după toate probabilitățile nici o problemă 
nu va putea fi rezolvată la prima conferință. 
In cadrul unei emisiuni televizate, luînd cu- 
vîntul alături de Eisenhower, Dulles a de
clarat că șefii guverneloi* nu trebuie să în
cerce să rezolve ei înșiși vreo problemă. Iată 
de ce, după părerea S.U.A., aceasită conferință 
trebuie să fie scurtă, adueîndu-se ca argu
mente și afirmația că obligațiile constituțio
nale ale președintelui nu-i vor permite pro
babil să lipsească mult timp din S.U.A.".

Subliniind că „programul conferinței nu 
trebuie să fie prea rigid", ziarul adaugă: 
„Dacă începutul conferinței va fi promiță
tor, ar fi toarte trist să se întrerupă prea 
repede tratativele. Este absurd să se ia ho- 
tărîri pripite și să se transmită miniștrilor 
Afacerilor Externe proiecte care nu au fost 
pe deplin puse la punct... Destinele popoare
lor pe un veac înainte nu trebuie hotărîte 
în cîteva zile la o conferință ale cărei lucrări 
s-ar desfășura în grabă, fără timp suficient".

*
NEW YORK 14 (Agerpres). — TASS trans

mite : Ziarele publica informații amănunțite 
în legătură cu nota adresată de guvernul 
sovietic guvernelor Franței, Marii Britanii și 
S.U.A. în problema convocării unei conferințe 
a șefilor guvernelor Franței, Uniunii Sovie
tice, S.U.A. și Marii Britanii în vederea mic
șorării încordării internaționale și întăririi 
încrederii reciproce în relațiile între state.

Ziarul „New York Times" publică textul 
integral al notei și textul declarației agen
ției TASS.

După cum anunță corespondenții din 
Washington ai ziarelor americane, Departa
mentul de stat a anunțat la 13 iunie că 
cele trei puteri occidentale au primit nota 
Uniunii Sovietice. Intrucît textul notei a 
fost primit tîrziu, ziarele nu-1 comentează.

★
BERLIN 14 (Agerpres). — TASS trans

mite : Ziarele din Berlinul răsăritean publică 
la 14 iunie la loc de frunte știrea agenției 
A.D.N. cuorinzînd o expunere amănunțită 
a notei guvernului sovietic adresată guverne

lor Franței, Marii Britanii și S.U.A. cu pri
vire la convocarea conferinței celor patru 
puteri. Ziarul „Neues Deutschland" intitulea
ză această informație : „Conferința cvadripar
tită la 18 iulie. Principala sarcină a confe
rinței este micșorarea încordării internațio
nale".

Toate ziarele vest-berlineze publică pe 
prima pagină sub titluri mari știrile cu 
privire la nota adresată de guvernul sovietic 
puterilor occidentale și cu privire la de
clarația agenției TASS.

★
VIENA 14 (Agerpres). — Toate ziarele 

din Viena acordă o mare atenție notei gu
vernului sovietic în legătură cu conferința 
șefilor guvernelor celor patru puteri.

Ziarul „Oesterreichische Volksstimme" sub
liniază ca succesul oricărei conferințe in
ternaționale depinde de hotărîrea tuturor par- 
ticipanților de a contribui la reglementarea 
problemelor nerezolvate. Încercările uneia 
dintre părți de a pune condiții pentru ți
nerea tratativelor sînt lipsite de orice sens, 
scrie ziarul referindu-se la poziția adoptată 
de unele cercuri din Statele Unite.

★
STOCKHOLM 14 (Agerpres). — TASS 

transmite: Ziarele din Stockholm publică la 
loc de frunte știri despre nota guvernului so
vietic și despre declarația agenției TASS și 
expuneri amănunțite ale acestora.

„Stockholms Tidningen" arată în titlu că 
Uniunea Sovietică intenționează să discute 
problema restabilirii drepturilor legitime ale 
Republicii Populare Chineze la O.N.U. Potri
vit relatărilor ziarelor, Uniunea Sovietică do
rește să convingă puterile occidentale că a- 
ceastă conferință trebuie să dureze mai mult.

★
VARȘOVIA 14 (Agerpres). — La 14 Iunie 

toate ziarele centrale din R. P. Polonă pu
blică la loc de frunte nota guvernului sovie
tic adresată guvernelor Franței, Angliei și 
S.U.A., precum și declarația Agenției TASS 
cu privire la afirmațiile secretarului de stat 
al S.U.A., Dulles.

Intr-un articol consacrat apropiatei con
ferințe a șefilor guvernelor celor patru 
puteri, ziarul „Trybuna Ludu" scrie: „Nota 
Uniunii Sovietice constituie o nouă verigă a 
politicii pașnice sovietice, o importantă con
tribuție la cauza pregătirii condițiilor pentru 
slăbirea continuă a încordării internaționale".

întrevederea lui Adenauer cu Eisenhower și Dulles
NEW YORK 14 (Agerpres). — După cum 

transmite corespondentul din Washington al 
agenției United Press, la 14 iunie a avut 
loc o întrevedere între președintele S.U.A., 
Eisenhower, secretarul de stat, Dulles, can
celarul Republicii Federale Germane, Adena
uer, și îna'lți demnitari americani și vest- 
germani. După această întrevedere a fost 
dat publicității un comunicat comun în care, 
după cum afirmă corespondentul, se spune

că „concepția neutralității nu poate în nici 
un caz să fie aplicată Germaniei".

In continuare, potrivit corespondentului, în 
declarația comună se subliniază că „legă
turile de prietenie americano-germane au 
devenit foarte strânse", „recentele evenimen
te favorabile din Europa sînt rezultatul po
liticii războiului rece dus de Statele Unite, 
de Germania occidentală și de aliații lor" 
și că „pe viitor va fi necesară cea mai 
strînsă colaborare americano-geimană".

Interpelările unor deputați în Camera Comunelor
LONDRA 14 (Agerpres). — Agențiile de 

presă anunță că la 13 iunie, răspunzînd in
terpelării adresate de deputatul laburist 
Arthur Henderson în Camera Comunelor în 
legătură cu lucrările subcomitetului Comisiei 
O.N.U. pentru dezarmare, ministrul de stat 
pentru Afacerile Externe, Anthony Nutt'ng a 
declarat că după părerea guvernului englez 
poziția guvernului sovietic „constituie un 
important progres în tratativele noastre cu 
privire la dezarmare" (este vorba de propu
nerea guvernului sovietic în problemele re
ducerii armamentelor, interzicerii armelor 
atomice și înlăturării primejdiei unui nou 
război prezentată Ia 10 mai).

Henderson i-a cerut lui_Nutting să spună 
dacă, din punctul de vedere al guvernului 
englez, planul anglo-francez prezentat anul 
trecut poate fi modificat în caz de nevoie, 
în scopul realizării unui acord eficient și 
atotcuprinzător cu privire la dezarmare.

Nutting a răspuns că poziția guvernului 
englez „nu este rigidă".

★
LONDRA 14 (Agerpres)’, — TASS trans

mite: La 13 iunie, în Camera Comunelor la
buristul George Thomson a cerut ministrului 
Afacerilor Externe, Mac Millan, să precizeze 
țelurile proiectatei conferințe a celor patru 
puteri la un nivel înalt. După cum anunță 
agenția Press Association, Mac Millan a răs
puns că scopurile conferinței șefilor guver
nelor celor patru puteri sînt expuse în nota 
care conține invitația adresată la 9 mai de 
guvernele puterilor occidentale Uniunii So
vietice.

Mac Millan a adăugat că prima conferință 
„va reprezenta un larg schimb de păreri și 
un nou stimulent pentru căutarea mijloace
lor cu ajutorul cărora, la început, aceste 
probleme să poată fi abordate , iar după 
aceea, sperăm rezolvate".

După zece ani
Opinia publică din (ara noastră, alături de 

popoarele din Întreaga lume, a luat 
cunoștință cu satisfacție de nota gu
vernului sovietic adresată guvernului Fran
ței cu privire la problema conferinței șefi
lor guvernelor celor patru mari puteri prin 
care se cade de acord ca această conferință 
si înecapă la 18 iulie in orașul elvețian 
Geneva. •

din nou să abată atenția popoarelor de la 
problemele litigioase care iși așteaptă solu
ționarea. Ca la comandă „problema'1 țărilor 
din Europa răsăriteană au ridicat-o și Ni
xon, vicepreședintele S.U.A., Edouard Nae- 
gelen, fost ministru francez și fost guverna
tor general ai Algeriei, și alții.

Conferința cvadripartită care se va des
chide peste o lună are o deosebită impor
tanța internațională. Însuși faptul că după 
mai bine de zece ani șefii guverne
lor marilor puteri se vor reuni din nou 
merită cea mai mare atenție. Popoarele sa
lută acest remarcabil eveniment cu convin
gerea nestrămutată în eficacitatea metodei 
tratativelor pentru soluționarea problemelor 
litigioase. Popoarele salută această confe- 
r.njă deoarece practica a arătat că trecutele 
Întruniri ale conducătorilor marilor puteri 
s-au soldat cu rezultate pozitive, cu hotă- 
riri concrete de mare importanță pentru si
tuația internațională. In cei peste zece ani 
care au trecut de la ultima intilnire la cel 
mai înalt nivel, practLa tratativelor 
intre puterile interesate și-a demonstrat din 
plin utilitatea. Nu ar fi decît să amintim de 
faptul încetării războaielor din Coreea și 
Indochina care a confirmat din plin că nu 
există problemă divergentă tare să nu poată 
fi reglementată prin tratative.

Omenirea întreagă așteaptă de la confe
rința care se va deschide la 18 iulie satis
facerea năzuințelor sale cele mai arzătoare: 
micșorarea încordării internaționale, resta
bilirea încrederii între state, întărirea păcii. 
„In situația actuală — subliniază nota gu
vernului sovietic — eforturile guvernelor tu
turor celor patru puteri participante la con
ferință trebuie să fie îndreptate, în primul 
rînd, spre asigurarea îndeplinirii sarcinii 
principale a conferinței — micșorarea încor
dării în relațiile internaționale".

lată însă că împotriva acestui adevăr 
simplu și recunoscut de imensa majoritate a 
opiniei publice se ridică unele glasuri, izo
late ce-i drept, dar a căror importanță nu 
poate fi trecută cu vederea. In ultimele zile, 
anumite cercuri din S.U.A. au speculat idei, 
care de care mai absurde, lipsite de orice 
temei logic. Ne referim la declarațiile făcu
te, de pildă, de secretarul de stat al S.U.A., 
Dulles, care a declarat că S.U.A. intențio
nează să prezinte spre examinare conferinței 
„Problema țărilor Europei răsăritene" și 
„Problema activității comunismului interna
țional".

Inventînd și ridicînd asemenea probleme, 
dl. Dulles nu face altceva decît să încerce

.Să ne fie iertată întrebarea: despre ce fel 
de „problemă" a țărilor Europei răsăritene 
este vorba? Oare dl. Naegelen, fost guverna
tor al Algeriei se gîndește la restabilirea 
în țările noastre a unor regimuri similare 
cu cel existent în Algeria, pe care d-sa îl 
cunoaște atît de bine ? La ce se gîndește el 
oare ? La introducerea în țările Europei ră
săritene a unor sisteme de guvernare si
milare celor din Algeria, Tunisia, Maroc?

Să știe însă cei care vorbesc cu atîta ar
doare despre reintroducerea vechilor regi
muri că poporul nostru a înlăturat pentru 
totdeauna puterea claselor exploatatoare și 
și-a instaurat propria lui putere de stat, de- 
mocrat-populară. Și el nu va admite nicio
dată — și acest lucru ar trebui să-l înțe
leagă bine cei care ne poartă o grijă atît de 
înduioșătoare — vreun amestec străin în a- 
facerile care ne privesc pe noi, și numai pe 
noi.

Cu ani în urmă, pe vremea în care țara 
noastră era guvernată de acel regim pe care 
ar dori să-l reînvie unele cercuri apusene, 
prin cabarete se cînta un cuplet, in limba 
în care-și rostește declarațiile dl. Naegelen, 
care vorbea despre „Rominia, cea mai fru
moasă dintre colonii...". Cîntecul a murit 
odată cu cei care, in marele lor „patriotism", 
au cîrmuit o țară care era într-adevăr con
siderată ca o colonie a puterilor capitaliste, 
inlăturînd dominația exploatatorilor, poporul 
nostru și-a construit o țară liberă, indepen
dentă, stăpînă pe soarta și pe viitorul ei.

De aceea, a inventa astăzi asemenea pro
bleme nu dovedește decît dorința de a com
plica situația internațională. In loc de a 
pierde timpul în zadar cu asemenea ches
tiuni, cercurile oficiale apusene ar trebui 
să se preocupe de rezolvarea pașnică a ade
văratelor probleme internaționale litigioase 
cum ar fi: reducerea armamentelor și inter
zicerea armei atomice, crearea unui sistem 
de securitate colectivă în Europa.

Aceste chestiuni care stau în centrul aten
ției întregii opinii publice internaționale tre
buie să stea și în centrul atenției conferin
ței cvadripartite.-Față de aceste probleme tre
buie să se adopte o poziție realistă și con
structivă. Merită atenție in acest sens atitu
dinea adoptată de Stevenson, fostul candi
dat al partidului democrat în alegerile pre

zidențiale din S.U.A., care a declarat că la 
conferința celor patru mari „la cel mai 
înalt nivel", S.U.A. trebuie să fie gata să 
accepte un compromis și „să folosească orice 
șanse rezonabile". Referindu-se la campania 
care se duce în S.U.A. în scopul subminării 
conferinței celor patru puteri, Stevenson a 
spus: „Dacă vom fi intransigenți, dacă vom 
identifica aceste tratative cu o împăciuire, 
dacă vom considera războiul ca inevitabil, 
dacă vom considera fiecare propunere sovie
tică drept o mașinațiune... atunci... vom face 
tratativele imposibile". De altfel, în S.U.A. 
se aud tot mai multe voci care critică ati
tudinea conducătorilor americani față de 
conferință. Senatorul Humphrey a declarat 
că atitudinea guvernului Eisenhower față de 
convorbirile cvadripartite este marcată de 
„îndoieli, temere și șovăieli" adăugind că 
Eisenhower și Dulles parcă se tem de a 
face față problemelor care necesită a fi dis
cutate.

Conferința de la Geneva a fost însă con
vocată tocmai pentru a se discuta proble
mele litigioase și nu pentru a le ocoli. De 
aceea fiecare parte trebuie să vină cu pro
puneri constructive. Dacă conducătorii a- 
mericani vor aștepta însă ca Uniunea Sovie
tică să facă „concesii" sau vor ridica ase
menea „probleme" ca imixtiunea în aface
rile interne ale țărilor de democrație popu
lară aceasta nu va dovedi altceva decît că 
ei nu sint interesați in micșorarea încor
dării internaționale.

In preajma conferinței nu sint deajuns 
vorbele frumoase despre pace și securitate 
colectivă ci sînt necesare astfel de fapte care 
să dovedească dorința reală de pace, ca ac
țiunile și inițiativele luate în ultimul 
timp de către Uniunea Sovietică: încheierea 
Tratatului de stat cu Austria, propunerea 
guvernului U.R.S.S. în problemele reducerii 
armamentelor, interzicerii armei atomice șl 
înlăturării primejdiei unui nou război, tra
tativele sovieto-iugoslave care au dus la 
normalizarea și îmbunătățirea relațiilor din
tre U.R.S.S. și Iugoslavia, propunerea de a 
se stabili relații diplomatice și comerciale 
între U.R.S.S. și Republica Federală Ger
mană, tratativele cu Japonia care au început 
și altele.

Numai în acest spirit conferința de la 
Geneva își va putea îndreptăți menirea și 
va ajuta la micșorarea încordării internațio
nale și la întărirea păcii. Numai în felul a- 
cesta vor putea fi satisfăcute năzuințele 
cele mai fierbinți ale popoarelor care așteap
tă cu încredere conferința care se va des
chide la 18 iulie.

EUGEN PHOEBUS

Ajutorul acordat de U.R.S.S., 
R.P. Ungare și R.P. Bulgaria 

pentru folosirea energiei 
atomice în scopuri pașnice
MOSCOVA 14 (Agerpres). — TASS trans

mite : In legătură cu propunerea gu
vernului sovietic de a acorda ajutor tehnico- 
științific Republicii Populare Ungare și Re
publicii - Populare Bulgaria pentru crearea 
bazelor științifico-experimentale în vederea 
dezvoltării cercetărilor în domeniul fizicii 
nucleare și folosirii energiei atomice în 
scopuri pașnice, la sfîrșitul lunii mai au 
sosit la Moscova pentru a duce tratative în 
aceste probleme delegațiile țărilor susmen
ționate, alcătuite din cunoscuți oameni de 
știință și ingineri.

Acordurile care au fost semnate în urma 
acestor tratative prevăd ca organizațiile 
sovietice de resort să execute lucrările de 
proiectare și să livreze Republicii Populare 
Ungare și Republicii Populare Bulgaria uti
lajele pentru pile atomice experimentale și 
acceleratori de particule elementare, vor 
transmite fără plată documentația tehnico- 
științifică necesară, referitoare la aceste pile 
și acceleratorii de particule, vor acorda aju
tor tehnic în montarea și darea lor în ex
ploatare prin trimiterea unor specialiști 
sovietici, vor livra pentru funcționarea pile
lor atomice și pentru lucrările de cercetări 
cantitatea necesară de materiale fisionabile 
și alte materiale.

—o— 
încheierea tratativelor 
dintre primul ministru 

al Birmaniei, U Nu 
și președintele 

R. P. F. Iugoslavia, Tito
BELGRAD 14 (Agerpres). — TASS tranș 

mite: Ziarul „Borba" anunță că la 13 iunie 
s-au terminat pe insula Brioni tratativele 
dintre U Nu, primul ministru al Birmaniei, și 
Iosip Broz-Tito, președintele Iugoslaviei.

Ziarul „Borba" despre 
activitatea O. N. U.

BELGRAD 14 (Agerpres). — TASS trans
mite: Ziarul „Borba" a publicat un articol 
semnat de Oje Smole, intitulat „Posibilități 
nefolosite".

In prezent, se spune în articol, se creează 
o situație nouă în care Organizația Națiu
nilor Unite va putea să desfășoare o activi
tate foarte intensă și multilaterală. Dar a- 
ceasta depinde bineînțeles de atitudinea sta
telor față de O.N.U.

In declarația guvernelor U.R.S.S^ și R.P.F. 
Iugoslavia se subliniază pe bună dreptate 
că eforturile pentru slăbirea continuă a în
cordării internaționale și rezolvarea proble
melor internaționale deschise presupun în 
mod obligator eforturi pentru întărirea rolu
lui și prestigiului O.N.U.

Declarația constată pe bună dreptate că 
prestigiul O.N.U. ar crește considerabil dacă 
Republicii Populare Chineze i s-ar acorda 
locul ce-i revine de drept în O.N.U. Ar fi 
de asemenea important să fie primite în 
această organizație toate celelalte state care 
corespund cerințelor Cartei O.N.U.

Faptul că O.N.U. nu a devenit încă o or
ganizație pe deplin universală se resimte 
puternic în activitatea ei în general și în 
Europa în special. Europa, în care există 
peste 30 de state, este reprezentată la 
O.N.U. numai de 16 membri. In Europa 
există teritorii uriașe care nu sînt în ge
neral reprezentate la O.N.U. Astfel, din cele 
șapte state cu care Iugoslavia are frontieră 
comună, numai un singur stat (Grecia) 
este membră în O.N.U. 1

Se înțelege că acest fapt împiedică O.N.U. 
să desfășoare o activitate eficientă și are 
repercusiuni nefavorabile asupra situației 
generale din Europa.

Stabilirea 
relațiilor diplomatice 

între Indonezia și R.P. Ungară
DJAKARTA 14 (Agerpres). — După cum 

anunță agenția Antara, în urma tratative
lor care au avut loc în ultimul timp, s-a rea
lizat un acord cu privire la stabilirea rela
țiilor diplomatice între Republica Indonezia 
și Republica Populară Ungară.

In cîteva rînduri
• După cum anunță presa, Tribunalul 

constituțional Federal de la Karlsruhe a a- 
mînat plrtă la 21 iunie dezbaterile in pro
cesul intentat Partidului Comunist din Ger
mania. (Agerpres).

• Potrivit relatărilor agențiilor de presă 
occidentale, mișcarea grevistă din. Singa
pore a luat proporții nemaiintîlnite, greva 
generală a muncitorilor intrînd in cea de a 
doua zi. Alături de muncitorii docheri și din 
transportul cu autobusele din Singapore se 
află in grevă, potrivit relatărilor agenției 
France Presse, peste 100.000 de alți munci
tori. La 14 iunie au declarat grevă in semn 
de solidaritate și șoferii de taxiuri. (Ager
pres).

Vizita lai Jawaharlal Nehru în U. R. S. S.
TBILISI 14 (Agerpres). — TASS trans

mite: La 13 iunie a sosit la Tbilisi Jawahar
lal Nehru, primul ministru al Republicii In
dia. împreună cu el au sosit fiica sa Indira 
Gandhi; N. R. Pillai, secretarul general al 
Ministerului Afacerilor Externe al Republi
cii India; A. Hussein, șeful departamentului 
pentru Europa din Ministerul Afacerilor Ex
terne al Republicii India; K. P. S. Menon, 
ambasadorul extraordinar și plenipotențiar 
al Republicii India în U.R.S.S. Primul mi
nistru Jawaharlal Nehru a fost însoțit de V. 
V. Kuznețov, prim-locțiitor al ministrului 
Afacerilor Externe al U.R.S.S.; M. A. A4en- 
șikov, ambasadorul extraordinar și plenipo
tențiar al Uniunii Sovietice în Republica In
dia; F. F. Molocikov, șeful Protocolului din 
Ministerul Afacerilor Externe al U.R.S.S.

Aeroportul din Tbilisi era pavoazat cu 
drapele de stat ale Republicii India, U.R.S.S. 
și R.S.S. Gruzine. Pe pînze roșii era scris 
în limbile hindu, rusă și gruzină: „Salut pri
mului ministru Nehru 1 Bine ați venit I", 
„Trăiască poporul indian iubitor de pace!“, 
„Trăiască prietenia dintre popoarele U.R.S.S. 
și Indiei!“.

Pe aeroport se aflau numeroși reprezen
tanți ai vieții publice din capitala Gruziei.

Pionierii au oferit flori lui Jawaharlal 
Nehru. S-au executat imnurile Republicii In
dia. Uniunii Sovietice și R.S.S. Gruzine.

Salutîndu-1 pe primul ministru Jawahar
lal Nehru, președintele Consiliului de Mi
niștri al R.S.S. Gruzine, G. D. Djavahișvili, 
a spus că interesul vital comun pentru asi
gurarea păcii în întreaga lume este acel care 
apropie Uniunea Sovietică și India.

Djavahișvili și-a exprimat convingerea că 
vizita lui Nehru în U.R.S.S. va contribui 
la întărirea continuă a relațiilor de priete
nie dintre cele două țări.

Jawaharlal Nehru a mulțumit^ asistenței 
pentru calda primire ce i s-a făcut.

Oriunde m-am dus — a declarat Nehru 
— am fost primit în modul cel mai cordial. 
Această primire mă face să încerc un senti
ment de apropiere între poporul nostru și 
popoarele Uniunii Sovietice. Sînt de părere, 
a continuat J. Nehru, că pacea a fost în
totdeauna imperios necesară și acest lucru 
este deosebit de adevărat în zilele noastre.

Jawaharlal Nehru a fost aplaudat înde
lung de asistență.

Pe întregul parcurs de la aeroport ptnă în 
oraș, primul ministru al Indiei a fost salu
tat de mii de oameni.

împreună cu Nehru a sosit la Tbilisi gru
pul de ziariști indieni care vizitează U.R.S.S.

★
TBILISI 14 (Agerpres). — TASS trans

mite: La 13 iunie, după o scurtă odihnă, 
primul ministru Jawaharlal Nehru, împreu
nă cu fiica sa Indira Gandhi și persoanele

• La 13 iunie și-a început lucrările la Pisa 
conferința internațională pentru problemele 
fizicii nucleare organizată de Asociația ita
liană de fizică. La lucrările conferinței par
ticipă aproximativ 400 de fizicieni de seamă 
din numeroase țări, printre care și o delega
ție sovietică. La conferință au fost prezen
tate spre a fi dezbătute aproximativ 150 de 
rapoarte. (TASS).

• La 14 iunie s-a realizat un acord intre 
conducerea sindicatului unit al mecanicilor 
de locomotivă și fochiștilor și comisia brita
nică de transporturi. In legătură cu aceasta 
s-a hotărît ca greva celor 70.000 de mecanici 
de locomotivă și fochiști de la căile ferate 
britanice care a durat 17 zile să ia sfirșit. 
(Reuter).

• La 13 iunie alți 12 soldați ai forțelor 
expediționare franceze din Vietnam — zece 
germani și doi spanioli — au dezertat in 
timp ce treceau prin Canalul de Suez. Ei au 
sărit in mare de pe bordul vasului „Vietnam" 
și s-au refugiat pe teritoriul egiptean, unde 
au fost arestați. (France Presse).

• In Vietnamul de sud continuă luptele 
intre trupele guvernului Ngo Dinh Diem și 
trupele sectei „Hoa Hao". Corespondentul a- 
genției United Press relatează despre atacu
rile adepților sectei „Hoa Hao" împotriva a- 
mericanilor, care îl sprijină pe Ngo Dinh Diem 
și care îi instruiesc soldații. Astfel, la 12 
iunie, adepții sectei ,.Hoa Hao" au aruncat o 
grenadă de mină în localul cartierului gene, 
ral al misiunii americane pentru acordarea 
de ajutor economic Vietnamului de sud. O 
altă grenadă de mină a fost aruncată asupra 
unui automobil militar american (United 
Press).

care îl însoțesc au plecat spre orașul Rus
tavi — oraș care a luat ființă acum 10 ani 
în stepă nu departe de Tbilisi. Oamenii 
muncii din Rustavi au făcut o primire căl
duroasă primului ministru J. Nehru. Miile 
de oameni care se strînseseră pe străzile 
orașului au salutat cu căldură pe oaspeții 
indieni.

La Rustavi, J. Nehru s-a interesat îndea
proape de activitatea uzinei metalurgice 
transcaucaziene „Stalin'*. El s-a informat 
amănunțit despre produsele fabricate de 
această uzină, despre înzestrarea ei tehnică, 
despre pregătirea cadrelor de metalurgiști. 
In secția blumingului el a urmărit cu mare 
atenție munca operatorului șef la pupitrul 
de comandă al blumingului, s-a interesat 
de utilajul secției, fabricat de uzinele din 
Uniunea Sovietică. Primul ministru al In
diei a vizitat apoi secțiile de laminare și 
cocso-chimică. Peste tot metalurgiștii au sa
lutat cu căldură pe J. Nehru,

împreună cu J. Nehru și persoanele care 
îl însoțesc, despie activitatea uzinei meta
lurgice transcaucaziene s-au interesat și 
ziariștii indieni.

Părăsind orașul Rustavi, J. Nehru a ple
cat să viziteze sovhozul viticol Digomsk, 
situat într-un loc pitoresc de pe Șoseaua 
Militară g, uzină.

Primul ministru J. Nehru și fiica sa In
dira Gandhi s-au interesat între altele de 
probleme agrotehnice, viticole, de randa
mentul sovhozului, de pioblemele legate de 
crearea unor perdele de protecție împotriva 
vînturilor.

In seara aceleeași zile, J. Nehru și persoa
nele care îl însoțesc au asistat la Teatrul 
de stat de operă și balet „Paliașvili" din 
Tbilisi la spectacolul dat de baletul național 
gruzin „Gorda" de D. Toradze. La apariția 
sa în teatru J. Nehru a fost ovaționat.

Ziariștii gruzini au oferit o recepție în 
cinstea ziariștilor indieni care îl însoțesc pe 
J. Nehru.

★
TBILISI 14 (Agerpres). — TASS trans; 

mite: La 13 iunie, președintele Consiliului 
de Miniștri al R.S.S. Gruzine, G. D. Djava
hișvili, a oferit un prînz în cinstea primului 
ministru și ministru al Afacerilor Externe al 
Republicii India, Jawaharlal Nehru.

Prînzul s-a desfășurat într-o atmosferă 
prietenească.

★
TAȘKENT 14 (Agerpres). — TASS trans- 

mite: La 14 iunie Jawaharlal Nehru, primul 
ministru al Republicii India, care se află în 
Uniunea Sovietică într-o vizită oficială, și 
persoanele care-1 însoțesc au sosit la Taș- 
kent pe calea aerului, venind din Tbilisi.

Locuitorii capitalei R.S.S. Uzbece au făcut 
I lui Nehru o caldă primire.

In legătura cu construirea unei oțelării în India 
cu ajutorul

NEW DELHI 14 (Agerpres). — CHINA 
NOUA transmite: După cum se știe. îni lo
calitatea Bhilai, din India, se va construi o 
oțelărie cu ajutorul Uniunii Sovietice. La lo
cul viitoarei construcții a sosit un_ grup de 
experți sovietici printre care se află geologi, 
hidrologi, topografi și specialiști în proble
me de transport.

Vorbind reprezentanților presei, Nikolai 
Kratenko, conducătorul grupului sovietic, a

U. R. S. S.
declarat: „Vom pune întreaga noastră ex
periență, toate cunoștințele noastre la dis
poziția lucrărilor noii construcții". Experțij 
sovietici vor prezenta guvernului indian pînă 
la 15 decembrie planul definitiv al construc
ției, cuprinzînd toate detaliile tehnice. Dacă 
planul va fi acceptat, lucrările vor începe în 
primăvara anului 1956.

Uzina urmează să fie dată în exploatare 
în decembrie 1959.

Azi la Guteborg: Suedia-R.P.R.
Selecționata de fotbal a R.P.R. susține 

astăzi un nou și dificil joc. De data aceasta 
reprezentativa țării noastre se întîlnește cu 
puternica formație a Suediei. Echipa gazde
lor este recunoscută ca una dintre cele mai 
valoroase formații din Europa, avînd la ac
tivul său un palmares care justifică renu- 
mele său. In fața unui adversar a cărui va
loare este unanim recunoscută, și care are 
și avantajul că joacă pe teren propriu, echi-

pa noastră are o misiune deosebit de difici
lă.

Ințîlnirea care va fi arbitrată de Helge 
Andersen (Danemarca) ajutat la tușă de 
Anderson (Suetjia) și Astaloș (R.P.R.), se 
va transmite la posturile noastre de radio 
începînd de la orele 20. Echipa R.P.R. va 
prezenta următoarea formație: Birtașu, Pa- 
honțu, Apolzan, Szoko, Călinoiu, Pereț, Ene 
II, Petschovschi, Ozon, Georgescu, Suru.

R.P.R. va juca cu R.P.F. Iugoslavia în cadrul turneului 
olimpic de fotbal

AMSTERDAM. — Recent s-p întrunit la 
Amsterdam comisia olimpică de pe lîngă 
Federația internațională de fotbal (FIFÂ), 
alcătuită din K. J. Lotsy (Olanda), Stanley, 
Rous (Anglia) și K. Gasmann (Elveția).

După ce a înregistrat înscrierea a 28 de 
țări pentru turneul de fotbal din cadrul 
Jocurilor Olimpice de la Melbourne, turneu 
la care nu vor putea participa decît 16 e- 
chipe, membrii comisiei au stabilit prin tra
gere la sorți următoarea ordine a jocurilor 
eliminatorii: S.U.A.—Mexic; Egipt—Etiopia; 
R.D. Germană—R.P. Ungară; U.R.S.S.—Is
rael; R.P.F. Iugoslavia—R.P.R.; R.P. Bulga
ria—Anglia; Germania occidentală—Turcia; 
Cambodgia—Vietnam; Filipine—R.P. Chine
ză; Iran—Afganistan; Indonezia—Taivan; 
Coreea de sud—Japonia.

Se califică direct în turneul final Australia 
(țara organizatoare), India, Siam și R.P. 
Polonă (desemnate prin tragere la sorți).

Intîlnirile pentru calificarea în turneul de 
fotbal al Jocurilor Olimpice se vor disputa 
tur și retur. In cazul cînd echipele vor termi
na la egalitate de puncte se va lua în consi
derație golaverajul, iar dacă acesta va fi e- 
gal, cea de a doua întîlnire se va prelungi 
cu 30 de minute. Dacă și în acest caz echi
pele se vor găsi la egalitate, învingătorul 
va fi desemnat prin tragere la sorți.

Cele 12 echipe calificate, la care se vor a- 
dăuga Australia, India, Siamul și R.P. Po
lonă vor trebui să fie cunoscute înainte de 
1 august 1956.

Tragerea la sorți pentru turneul final se 
va efectua la Melbourne. Nu există un tur
neu de consolare, dar echipele eliminate vor 
putea disputa meciuri amicale în Australia 
cu aprobarea Federației australiene de fot
bal.

Campionatul european de baschet
BUDAPESTA. — In cea de a treia zl a 

turneului final din cadrul Campionatului eu
ropean masculin de baschet, echipa R.P.R. a 
întîlnit marți reprezentativa R. P. Bulgaria. 
Jocul a fost viu disputat și a luat sfîrșit cu 
scorul de 73—46 (40—28) în favoarea bas- 
chetbaliștilor bulgari.

ști
• In cea de a doua zi a turneului interna

țional de polo pe apă care se desfășoară la 
Moscova, echipa reprezentativă a R.P.R. a 
întrecut echipa selecționată a Egiptului cu 
scorul de 4—2 (3—1). In celelalte jocuri 
s-au înregistrat următoarele rezultate: 
U.R.S.S. 1—U.R.S.S. II 4-0; R. P. Ungară- 
I tal ia 5-2.

® Astăzi și mîinc va avea loc la Constanta 
un concurs de verificare a fotului republican

S P E C T
TEATRE : Teatrul de Operă și Balet al R.P.R. • 

19,30 : Coppelia; Național „I. L. Caragiale*4 (sala 
Comedia) 19,30: Doamna nevăzută; Național „I. L. 
Caragiale“ (sala Studio) 19,30: Liceenii ; Armatei 
(sala Magheru) 19,30 ; Nunta lui Figaro; Armatei 
(sala din calea 13 Septembrie) 19v9 ; Vlaicu Vodă; 
Municipal 19.30 ; Pădurea; Muncitoresc C.F.R. Giu- 
leștl 19,30 : Intrigă și iubire; Tineretului 19,30: 
David Copperfield: Opereta : 19,30 • Lăsați-mă să 
cînt; Ansamblul de Estradă al R.P.R. 20,00- Cer cu- 
vîntul; Circul de Stat 20: Primăvara la circ.

CINEMATOGRAFE : Patria, I. C. Frimu, înfră
țirea Intre popoare, Gh. Doja : Mandy; Republica, 
Donca Simo, Aurel Vlaicu ; Umberto D.; Magheru, 
8 Mai ; Cei trei mușchetari; București, Grădina Pro
gres, Filimon Sîrbu, Al. Sabia, T. Vladimirescu,

Echipa R. P. Ungare a obținut un frumos 
succes internațional întreetnd reprezentativa 
Italiei cu 81-65 (37-26).

Astăzi este zi de odihnă, iar miine repre
zentativa R.P.R. va întîlni echipa R. P. F. 
Iugoslavia.

r i
de tenis de masă. Se vor desfășura întreceri 
de simplu și dublu bărbați, jocurile fiind eli
minatorii.

• Mîine, două echipe de fotbal romînești 
vor susține intîlniri internaționale. Echipa 
Flacăra Ploești va Întîlni la Brno formaț a 
locală Ruda Hvezda, iar la Tg. Mureș va 
evolua formația bulgară Lokomotiv Plovdiv, 
avînd ca adversar echipa Locomotiva.

A C O L E
1 Mai: Frldolin; Maxim Gorki : Copiii fericit». 
Doamnele, O poznă primejdioasă; Timpuri Noi ; 
376 zile pe banchiza în derivă; Elena Pavel; As ă- 
seară se va termina totul; Lumina; Contele ’M'șka; 
Victoria : Descoperirea misterioasă; Tineretului • 
Misterul lacului din munți; Al. Popov, Flacăra ; 
Eu și bunicul; 8 Martie ; Conștiința; Vaslle Roaită, 
Popular; A fost odată un împărat; Cultural : Li
belula: Unirea : Răzbunarea; Arta, Miorița • Im- 
blînzitoarea de tigri; Munca, Rahova ; Merele d? 
aur; Moșilor: Frumusețea diavolului; 23 August ; 
Cine-și iubește nevasta; Ilie Plntilie • Cei 13; M. 
Eminescu : încercarea fidelității; Volga : Un om 
teribil: Libertății ; Neamul Jurbinilor: N. Bălcesru; 
2X2 fac cîteodată 5; Olga Bande ; Minăstlrea din 
Parma.
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